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DROGI Z WIELKIM 
DOFINANSOWANIEM

75 procent wartości 
inwestycji, zostanie 

pokryte przez Fundusz 
Dróg Samorządowych 
2020. Premier przyznał 
gminie Kępice, jedno 

z najwyższych dofinan-
sowań. 
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DOSTALI KLUCZE

Już wprowadzają się 
do swoich mieszkań. 

Co ciekawe, dla kilku 
rodzin Kępice to zupeł-
nie nowe i upragnione 

miejsce do życia.
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CENTRUM  
Z PRZYSZŁOŚCIĄ

Kępice mają realną 
szansę zmienić swoje 
centrum. Przeprowa-

dzono konsultacje 
społeczne w sprawie 

planów i projektów. 
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Pandemia zmieniła 
nasze życie

W majowym wyda-
niu „Pulsu Kępic” poru-
szamy wiele tematów, 
których byliśmy uczest-
nikami w ostatnich 
tygodniach. Jeszcze 
dwa miesiące temu, 
nikt nie spodziewał się, 
jak bardzo zmieni się 
nasza rzeczywistość. 
Wszystkie nasze insty-
tucje planowały wiele 

przedsięwzięć związa-
nych z realizacją inwe-
stycji, czy działalnością 
kulturalno – sporto-
wą. Nagle nasze życie  
znacząco zwolniło. W 
ostatnim czasie miesz-
kańcy gminy Kępice 
okazali swoją szczo-
drość i odpowiedzial-
ność za wspólnotę. 
Wspólnie szyliśmy ma-

seczki i kolportowali-
śmy wśród wszystkich 
sołectw. Pomagaliśmy 
sobie wzajemnie w 
codziennych czynno-
ściach – jak choćby w 
zakupach, czy więk-
szym zainteresowa-
niem o sprawy naszych 
sąsiadów. Ograniczy-
liśmy nasze kontakty, 
ale tylko po to, aby 
dbać o nasze zdrowie 

i bezpieczeństwo. To 
był jednak także czas, 
w którym gmina musia-
ła dalej funkcjonować, 
mimo tych utrudnień. 
Realizowaliśmy zatem 
inwestycje, pozyskiwa-
liśmy kolejne środki na 
zadania modernizacyj-
ne, a także społecz-
ne. O tym wszystkim, 
przeczytacie Państwo 
na kolejnych stronach. 

Mamy nadzieję, że 
wkrótce nasze życie 
będzie powracało do 
normalności. Wierzy-
my, że zdjęcia choćby 
z majowej sesji Rady 
Miejskiej, prowadzo-
nej w podwyższonym 
reżimie sanitarnym, już 
wkrótce zostaną jedy-
nie historycznym wspo-
mnieniem.

Ostatnie tygodnie znaczące zmieniły nasze życie. Wprowadzone ograniczenia dotknęły wszystkich.
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Modernizacja dróg z udziałem rządowych funduszy

Kolejne pieniądze trafiają 
do Gminy Kępice

Dwie drogi gminne 
otrzymały wysokie dofi-
nansowanie. Będzie też 
kolejny etap remontu 
drogi powiatowej Łosi-
no – Barcino.   

15 kwietnia zapadła 
decyzja w sprawie przy-
znania kolejnych środków 
na budowę dróg. Tego 
dnia premier Mateusz Mo-
rawiecki poinformował o 
przyznaniu środków dla 
samorządów w ramach 
Funduszu Dróg Samorzą-
dowych 2020. - Do Słup-
ska, powiatu słupskiego i 
gmin na jego terenie trafi 
ponad 24,7 mln złotych, 
a zrealizowanych zosta-
nie 12 inwestycji w latach 
2020-2021 – poinformo-
wał - Piotr Müller, minister 
w Kancelarii Premiera 
i poseł Ziemi Słupskiej. 
- Na poziomie Kancelarii 
Premiera zdecydowa-
no, że m.in. inwestycje 
realizowane na terenie 
gminy Kępice otrzymają 
dofinansowanie w wy-
sokości 75 % wartości, 
zamiast 50% jak to się 
dzieje w innych gminach 
– informuje minister Müller. 
W Gminie Kępice z tych 
środków zrealizowany 
zostanie projekt pn. „Po-
prawa bezpieczeństwa i 
spójności dróg gminnych 
na terenie Gminy Kępi-
ce poprzez przebudowę 
dróg w miejscowościach 
Osowo i Warcino”. Po-
nadto znalazły się też 
środki na dokończenie 
„Przebudowy drogi po-

OD BURMISTRZA

O tym, że czasy mamy trud-
ne i wyjątkowe nikogo prze-
konywać nie muszę. Od po-
nad dwóch miesięcy nasze 
życie bardzo się zmieniło, a 
nakaz noszenia maseczek 
przypomina nam o tym na 
każdym kroku.

Nowe obowiązki, a za-
razem ograniczenia doty-
kają każdego z nas i musi-
my sobie z tym poradzić. 
Chciałabym podziękować 
wszystkim, którzy w spoko-
ju, bez zbędnych emocji 
próbują odnaleźć się w 
nowych okolicznościach. 
Czas epidemii to przede 
wszystkim ogromne wyzwa-
nie dla szkół. Nauczyciele 
prowadzą edukację zdal-
nie, a dzieci i ich rodzice 
muszą się przystosować do 
nowych warunków. Z jednej 
strony mało liczne oddziały 
szkół z terenu naszej Gminy 
mogą powodować, że na-
uczycielowi łatwiej dotrzeć 
ze zdalną nauką do kilku, kil-
kunastu uczniów na jednej 
lekcji, z drugiej zaś strony nie 
wszędzie jeszcze dociera in-
ternet i nie każde dziecko w 
naszej gminie ma indywidu-
alny dostęp do komputera. 
W zapewnieniu odpowied-
niego sprzętu dla naszych 
uczniów pomogło Minister-
stwo Edukacji Narodowej, 
gdyż do naszej Gminy trafiło 
już 70 komputerów. A trafią 
jeszcze kolejne.

Czas epidemii to także 
nowe wyzwania i obowiąz-
ki dla Ośrodka Pomocy 
Społecznej, gdzie trudniej 
dotrzeć z pomocą do naj-
bardziej potrzebujących. 
Dziękuję również wszystkim 
wolontariuszom, którzy chęt-
nie włączyli się w pomoc. 
Ogromne podziękowania 
należą się wszystkim oso-
bom zaangażowanym w 
szycie maseczek. To ogrom-
na pomoc, za którą należą 
się słowa wdzięczności. Od 
kilkunastu dni wolontariuszki 
z Gminy Kępice szyją po-
ściel i ubrania ochronne 
dla Szpitala Wojskowego 
w Gdańsku – dzięki pracy 
naszych mieszkanek służba 
zdrowia może czuć się bez-
pieczniej. Słowo „dziękuję” 
kieruję również do pana Pio-
tra Szymczaka, który poda-

rował słupskiemu szpitalowi 
jednorazowe środki ochron-
ne.

Czas epidemii to dla nas 
wyjątkowy okres i ogromna 
niewiadoma, co czeka nas 
w przyszłości. Już teraz od-
czuwamy ogromny spadek 
dochodów w należnych 
Gminie udziałach w podat-
ku PIT. Do Urzędu wpływa-
ją już prośby o umorzenie 
części podatku od nieru-
chomości od osób prywat-
nych i przedsiębiorstw, które 
ucierpiały przez epidemię 
– decyzje takie będą podej-
mowane. Z drugiej strony, to 
również mniej pieniędzy w 
budżecie Gminy. Do dzisiaj 
nie podjęliśmy żadnej decy-
zji ograniczającej wysokość 
wydatków inwestycyjnych, 
próbujemy oszczędzać na 
wydatkach bieżących. In-
westycje, które obecnie 
realizujemy w ogromnej 
części finansowane są z pie-
niędzy zewnętrznych, dlate-
go zależy nam bardzo na 
ich dokończeniu.

Czas epidemii to również 
ograniczony dostęp do 
Urzędu. Jako Burmistrz mu-
siałam zrezygnować z coty-
godniowego przyjmowania 
mieszkańców. Zachęcam 
jednak do kontaktu telefo-
nicznego, można również 
pisać do mnie na adres 
burmistrz@kepice.pl, zapra-
szam również do kontaktów 
za pomocą Messengera.. 

g Magdalena
Majewska

Burmistrz Kępic

Wspólnie przetrwamy  
trudne czasy

Na remont m.in. tej drogi, Gmina Kępice otrzyma dofinansowanie w wysokości 75 
procent.

Aktualny stan drogi w Warcinie, przeznaczony do remontu 
w ramach Funduszu Dróg Samorządowych 2020.

wiatowej nr 1157G Łosino
-Barcino-etap 3 końco-
wy”. - Bardzo serdecznie 
dziękuję Panu Ministrowi 
Piotrowi Müllerowi za oso-
biste zaangażowanie w 
poprawę warunków ży-
cia mieszkańców Gminy 
Kępice – mówi Magda-
lena Majewska, burmistrz 
Kępic. - Cieszymy się z tej 
decyzji, tym bardziej, że 
dofinansowanie jest bar-
dzo wysokie, bowiem sta-
nowi 75 procent całości 
inwestycji – dodaje bur-
mistrz Kępic. W ramach 
wniosku gmina Kępice 
przebuduje dwa odcinki 
dróg zlokalizowanych w 
Osowie i Warcinie. Inwe-
stycje te są niezbędne 
z uwagi na bardzo zły 
stan tych dróg. Co waż-

ne, w Warcinie odcinek 
drogi przeznaczonej do 
remontu łączy Szkołę 
Podstawową z drogą wo-
jewódzką, co znacząco 
poprawi bezpieczeństwo 
wszystkich użytkowni-
ków, a w szczególności 
uczniów przemieszcza-
jących się na lekcje. - W 
Warcinie powstanie jezd-
nia bitumiczna o szeroko-
ści 4,5 m wraz z chodnika-
mi, zjazdami do posesji i 
co ważne wybudujemy 
tam sieć oświetleniową z 
nowymi latarniami drogo-
wymi – wyjaśnia burmistrz 
Majewska. Poza tym w 
ramach tego zadania 
powstanie tam również 
parking oraz ciąg pieszo 
– rowerowy o szerokości 3 
m. W Osowie z kolei nowa 

nawierzchnia zostanie 
wybudowana z kostki be-
tonowej. Powstaną tam 
również zjazdy do przyle-
głych posesji oraz chod-
niki (dojścia do posesji) 
również wykonane z kostki 
betonowej. - Przeprowa-
dziliśmy już postępowa-
nie przetargowe – mówi 
Marzena Piszko – Bojaryn, 
kierownik Referatu Inwe-
stycji i Rozwoju Strategicz-
nego w Urzędzie Miejskim 
w Kępicach. - Wyłoniliśmy 
w nim wykonawcę, który 
przedstawił najkorzystniej-
sze warunki – dodaje kie-
rownik. Wszystkie roboty 
w ramach tych zadań, 
powinny być zakończone 
jesienią tego roku.

 g 
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Wprowadzają się do nowych domów

Otrzymali klucze na 
30-lecie samorządności

Bardzo chciałam tu za-
mieszkać ze swoją rodzi-
ną. Dotąd nie miałam 
swojego prawdziwe-
go miejsca na ziemi. To 
mieszkanie pozwoli mi na 
stabilność i życie w rodzin-
nej atmosferze – mówi ze 
wzruszeniem pani Daria. 
Takich wzruszających hi-
storii jest znacznie więcej. 
W ramach rządowego 
programu Mieszkanie 
Plus, w centrum Kępic 
powstały 42 mieszkania 
o powierzchni od ok. 40 
do 60 mkw. Na parterze 
łącznie zlokalizowanych 
jest dodatkowo 12 lokali 
przeznaczonych na cele 
usługowo – handlowe. 
Wcześniej, w tym miej-
scu stały niemal stuletnie 
budynki, które były w 
bardzo złym stanie tech-
nicznym. W ich miejsce 
pojawiła się nie tylko no-
woczesna zabudowa, 
ale co ważne – swoją 

Wybrali nowe miejsce do życia

Pochodzą z różnych 
stron Polski. Różni ich 
wiele. Są w odmiennym 
wieku, mają inne do-
świadczenia i pasje. Po-
łączyło ich jednak prze-
konanie, że to właśnie 
Kępice będą ich nowym 
miejscem życia. Zosta-
wili swoje dotychczaso-
we miasta – Bydgoszcz, 
Poznań, Pruszcz Gdań-
ski, Zgorzelec... Właśnie 
wprowadzają się do swo-
ich długo wyczekiwa-
nych, nowych mieszkań 
w centrum Kępic.

Waldemar Zakaszewski 
mieszkał dotąd w Byd-
goszczy. Nasz region znał 
z rodzinnych wyjazdów 
nad morze, a bliskość 
lasu, czyste powietrze i 
piękna okolica od za-
wsze go pociągały. - Kę-
pice mają świetną loka-
lizację. Z jednej strony z 
dala od miejskiego zgieł-
ku, ale też niezbyt daleko 
od Słupska. Kępice to 
idealne miejsce do życia, 
to miasteczko, które wła-
ściwie zaspokaja wszyst-

kie konieczne potrzeby 
życiowe – zauważa pan 
Waldemar. Jak mówi, jest 
pod wrażeniem, że gmi-
na w ostatnich latach tak 
szybko się rozwija. - To do-
brze wróży na przyszłość – 
twierdzi. Dla rodziny pana 
Waldemara skorzystanie 
z programu Mieszkanie 
Plus było szansą na wła-
sny dom. - Okazało się, 
że prezydent Bydgoszczy 
nie wdrożył tego pro-
gramu, więc zaczęliśmy 
szukać takich mieszkań 
w innych regionach. Kę-
pice odpowiadały nam 
najbardziej – dodaje. 
Zupełnie nieznanymi 
wcześniej okolicami była 
nasza gmina dla Klaudii 
Kini, która pochodzi spod 
Poznania. - Nigdy wcze-
śniej nie byłam w tym 
miejscu, nie ukrywam, że 
zainteresowałam się Kę-
picami dzięki wdrażane-
mu programowi Mieszka-
nie Plus – przyznaje pani 
Klaudia. O programie 
dowiedziała się od swo-
jej mamy, wtedy zaczę-

Połączyły ich Kępice...

Pochodzą z różnych stron Polski. Tu jest teraz ich nowy dom.

Zapach świeżej farby, nowe klucze w rękach, łzy wzruszenia i mnóstwo emocji. Pod 
koniec kwietnia najemcy rozpoczęli przeprowadzkę do swoich nowych mieszkań.

niebanalną architektu-
rą z wykorzystaniem za-
budowy szachulcowej, 
nawiązująca do tradycji 
pomorskich. - Ta inwesty-
cja odmieniła wizerunek 
naszego miasta – zgod-
nie potwierdzają miesz-
kańcy. 

Na przełomie kwietnia i 
maja podpisywano umo-
wy z najemcami miesz-
kań, którzy wcześniej 
podlegali procedurze 
naboru. W sumie złożo-
no 120 podań. - Przy-
gotowania i realizacja 
inwestycji zajęły nam 
niemal 3 lata. Jestem 
bardzo szczęśliwa, że 
dziś możemy przekazać 
mieszkania – mówi Mag-
dalena Majewska, bur-
mistrz Kępic. Co istotne, 
lokatorzy wprowadzają 
się niemal w przeded-
niu ważnego jubileuszu 
– 30 lecia Samorządno-

ła szukać informacji na 
ten temat. - Nie miałam 
wcześniej perspektywy 
na własne mieszkanie. 
Planuję tutaj mieszkać, 
pracować, a także zało-
żyć rodzinę – oznajmia. 
Nowi najemcy zgodnie 
potwierdzają, że proces 
starania się o mieszka-
nie przebiegł sprawnie. 
-Duża w tym zasługa Pani 
Burmistrz, która cierpliwie 
odpowiadała na wszyst-
kie nasze pytania i do 
tej pory pomaga jak tyl-
ko może, jesteśmy za to 
bardzo wdzięczni – mówi 
Waldemar Zakaszewski. 
O dużym zaangażowa-
niu samorządowców 
wspomina też pani Klau-
dia, która zauważyła tu 
dużą otwartość i czę-
sto okazywaną pomoc. 
- Od samego początku 
cieszyliśmy się dużym za-
interesowaniem nowymi 
mieszkaniami. Wpłynęło 
ponad 120 podań – mówi 
Magdalena Majewska, 
burmistrz Kępic. - Zda-
waliśmy sobie sprawę, że 

ści. To swoistego rodzaju 
pomnik przemian, które 
dokonały się na prze-
łomie trzech minionych 
dekad, potwierdzający 
znaczący rozwój gminy 
Kępice. Burmistrz Kępic 
nie zamierza spoczywać 
na laurach i już prowadzi 
kolejne konsultacje. - To 
pierwszy krok do rewitali-
zacji centrum Kępic. Już 
mamy koncepcję i pro-
jekty, które właśnie kon-
sultujemy z mieszkańcami 
– precyzuje Majewska. 
Tymczasem kolejni loka-
torzy wprowadzają się 
do mieszkań. Na ich twa-
rzach widać wiele emo-
cji. Są wzruszenia, wybu-
chy radości, a czasem 
zniecierpliwienie. Każdy 
z nowych właścicieli 
otrzymuje klucz z symbo-
licznym breloczkiem na-
wiązującym do progra-
mu Mieszkanie Plus oraz 

z logotypem Kępic. Pani 
Monika patrząc na swo-
je mieszkanie cieszy się, 
że właśnie zyskuje samo-
dzielność. Pan Maciej bę-
dzie miał blisko do swojej 
pracy i wreszcie będzie 
mógł mieć swojego wy-
marzonego psa. To real-
ne historie, które właśnie 
odmieniają ludzkie życia. 
- Jestem bardzo szczę-
śliwy, że mój rodzinny re-
gion w tak dużym stopniu 
skorzysta na tym progra-
mie. Cieszę się, że to wła-
śnie dzięki bardzo do-
brej współpracy między 
rządem a samorządem 
gminy Kępice udało się 
wybudować mieszkania 
z programu Mieszkanie 
Plus–podkreśla rzecznik 
rządu, poseł na Sejm RP z 
powiatu słupskiego Piotr 
Müller.

 g 

dla osób spoza gminy, 
nowe miejsce i niezna-
ni ludzie mogą tworzyć 
sytuację wyjątkowo stre-
sującą, więc staraliśmy 
się maksymalnie zniwe-
lować ten dyskomfort – 
dodaje. Na każdym eta-
pie realizacji inwestycji 
wszyscy najemcy mogli 
liczyć na dużą pomoc 
i wsparcie pracowni-
ków tutejszych instytucji. 
Nowi mieszkańcy nie zna-
ją jeszcze zbyt wielu kę-
piczan. -Z wyjątkiem są-
siadów, którzy są bardzo 
życzliwi, nie zdążyliśmy 
jeszcze poznać miesz-
kańców. W dniu odbioru 

kluczy mieliśmy wraże-
nie, że budziliśmy pewną 
ciekawość. Tu wszyscy 
się znają chociażby z 
widzenia, a nagle poja-
wia się ktoś nowy. Jeste-
śmy dobrej myśli, dużo 
życzliwych uśmiechów 
jest wokół nas – cie-
szy się pan Waldemar. 
Zarówno państwo Zaka-
szewscy, jak i pani Klau-
dia wspominają też o 
swoich planach na przy-
szłość. To przede wszyst-
kim oprócz organizacji 
codziennego życia, chęć 
pracy na lokalnym rynku 
i stworzenie dzieciom 
dobrych warunków do 

rozwoju. - Chcemy wieść 
spokojne i szczęśliwe ży-
cie – zgodnie twierdzą 
nowi mieszkańcy Kępic. 
- Mamy nadzieję, że 
wszyscy, którzy zdecy-
dowali się zamieszkać 
w Kępicach poczują 
się tu dobrze i proces 
aklimatyzacji przebie-
gnie przyjemnie – mówi 
burmistrz Majewska. 
Witamy zatem wszystkich 
nowych mieszkańców 
naszej gminy i życzymy 
spełnienia wszystkich 
marzeń i planów. Niech 
Kępice przyniosą Wam 
szczęście!

 g 

Lokatorzy wprowadzają się do swoich mieszkań. Emo-
cji nie brakuje.

Pod koniec kwietnia mieszkańcy otrzymali klucze do 
swoich nowych mieszkań.
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Wspólne wsparcie

Władze gminy zdecy-
dowały się uruchomić 
środki z rezerwy kryzy-
sowej, aby wspomóc 
lokalne szpitale. Po-
moc trafiła do szpitala 
w Słupsku i w Miastku. 
– Otrzymaliśmy proś-
by o pomoc i wobec 
tych potrzeb oraz roz-
wijającej się epidemii, 
zdecydowałam w try-
bie pilnym uruchomić 
środki z rezerwy kryzyso-
wej – mówiła burmistrz 
Magdalena Majewska. 
Dzięki tej decyzji do 
słupskiego szpitala trafi-
ło 10 tysięcy złotych na 
zakup środków ochrony 
medycznej oraz kolejne 
10 tysięcy do miastec-
kiego szpitala. – Za tę 
kwotę kupimy sprężarkę 
do respiratora – mówiła 
Renata Kiempa, prezes 
Szpitala Miejskiego w 
Miastku. – Nie tylko środ-
ki ochrony osobistej są 
teraz niezwykle potrzeb-
ne. Musimy być przygo-
towani na pacjentów 
wymagających hospi-
talizacji pod respira-
torem, a brakuje nam 
właśnie takich sprężarek 
– wyjaśnia pani prezes. – 
Bardzo dziękuję kępic-
kiemu samorządowi za 
to wsparcie – dodaje 
Kiempa. Z kolei Marcin 
Prusak z Wojewódzkiego 
Szpitala Specjalistyczne-
go w Słupsku, mówi o 
potrzebie doposażenia 
medyków w niezbęd-
ny asortyment. – Dziś 
w szczególności po-
trzebujemy fartuchów, 
kombinezonów ochron-
nych, gogli, maseczek, 

Walczymy z wirusem
Kępiczanie solidarnie okazali swoją pomoc w czasie trwania pandemii.  
Wsparcie płynęło nie tylko od samorządu.

WAŻNE

Kępicka  
tarcza antykryzysowa

Dzięki wspólnemu zaangażowaniu, placówki medyczne otrzymały pomoc z gminy 
Kępice.

Gmina Kępice pomoże 
osobom powyżej 30 roku 
życia w założeniu działal-
ności gospodarczej. Są już 
pieniądze na ten cel. 

Zarząd Województwa 
Pomorskiego publikując 
w kwietniu wyniki konkur-
su w ramach działania 
5.7, jasno potwierdził – do 
Kępic trafia blisko 1,8 mln 
złotych! Na złożonych 86 
wniosków z całego woje-
wództwa, dofinansowa-
nie otrzymało tylko 12. Z 
pozyskanych pieniędzy 
skorzystają mieszkańcy 
powyżej 30 roku życia, któ-
rzy zdecydują się założyć 
działalność gospodarczą. 
- Zależy nam na ochronie-
niu możliwie największej 
grupy mieszkańców Gmi-
ny Kępice przed skutkami, 
jakie może przynieść rece-
sja związana z koronawiru-
sem – mówi Magdalena 
Majewska, Burmistrz Kępic. 
- Bardzo zależało nam, 
szczególnie w tak trudnym 
okresie, aby pozyskać te 
środki – dodaje. Kwota 
uzyskanego dofinansowa-
nia wynosi 1 778 509, 20 zł. 

Dzięki tym środkom przyszli 
przedsiębiorcy będą mo-
gli ubiegać się o dotację 
inwestycyjną w wysokości 
do 23 050, 00 zł oraz wspar-
cie pomostowe nawet 
przez okres 12 miesięcy w 
kwocie 2 600 zł. O środki 
mogą się ubiegać osoby, 
które w okresie ostatnich 
12 miesięcy nie prowa-
dziły działalności gospo-
darczej, ani nie miały jej 
zawieszonej. - W pierwszej 
kolejności będziemy starali 
się pomóc osobom, które 
utraciły możliwość świad-
czenia pracy przez zastój 
wynikający z pandemii – 
uściśla Maciej Chaberski, 
wiceburmistrz. - To będzie 
swoistego rodzaju tarcza 
antykryzysowa dla miesz-
kańców, którzy zdecydują 
się założyć własny biznes – 
dopowiada burmistrz Ma-
jewska. Co ważne, przyszli 
przedsiębiorcy otrzymają 
także wsparcie w postaci 
pakietu szkoleniowego. 
Realizacja projektu ma się 
rozpocząć 1 czerwca.

g 

Chcą zawalczyć o pieniądze na kolej

Samorządowcy podjęli 
kolejne kroki, aby reak-
tywować to ważne połą-
czenie. Pojawiły się szan-
se na zdobycie środków 
na ten cel.

Pod koniec lutego w 
Urzędzie Miejskim w Kę-
picach, odbyło się już 
kolejne spotkanie samo-
rządowców w sprawie 
rewitalizacji linii kolejowej 
212 na trasie Korzybie 

Trasa Korzybie – Bytów doczeka się rewitalizacji?
– Bytów.  Jest to konty-
nuacja deklaracji, które 
zapadły w ubiegłym roku 
w gronie samorządow-
ców. – Zależy nam, aby 
to przedsięwzięcie znala-
zło się w Strategii Rozwoju 
Województwa Pomorskie-
go 2030 – mówi Magda-
lena Majewska, Burmistrz 
Kępic. Długość linii na 
odcinku Korzybie – Bytów 
wynosi 47 km i swoim za-

Kto może wziąć udział w projekcie?
- mieszkańcy Gminy Kępice powyżej 30 roku życia,
- znajdujący się w trudnej sytuacji na rynku pracy tj. 
kobiety lub osoby z niskim wykształceniem lub zamieszku-
jące obszar wiejski gminy (osoby preferowane do objęcia 
wsparciem),
- bezrobotne lub nieaktywne zawodowo,
- które w okresie 12 m-cy przed przystąpieniem do projektu 
nie prowadziły działalności gospodarczej.
Informacji o projekcie udzielają pracownicy Urzędu Miej-
skiego w Kępicach Agnieszka Itrowska pod numerem tel. 
59 857 66 21 wew. 56 oraz Karolina Brzezińska – Ugorek pod 
numerem tel. 59 857 66 21 wew. 31.
Projekt „Kierunek – Mój Biznes” jest współfinansowany ze 
środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Pomorskiego na lata 2014 – 2020 Działanie 5.7 Nowe mi-
kroprzedsiębiorstwa.

termometrów bezdoty-
kowych czy płynów do 
dezynfekcji – wymienia 
rzecznik szpitala. – To już 
kolejna pomoc płynąca 
z Kępic. Wcześniej otrzy-
maliśmy asortyment od 
przedsiębiorcy z Kępic, 
dziś wiemy o wsparciu 
kwotą 10 tysięcy złotych 
od samorządu, za co w 
imieniu wszystkich służb 
medycznych naszego 
szpitala serdecznie dzię-
kuję – dodaje Marcin 
Prusak.

To właśnie Piotr Szym-
czak, właściciel kępic-
kiej firmy produkcyjno 
– handlowej wspomógł 
swoimi wyrobami dzia-
łalność słupskich leka-
rzy i pielęgniarek. Do 
Urzędu Miejskiego w 
Kępicach przetranspor-

towano z firmy specjali-
styczną odzież ochron-
ną, z przeznaczeniem 
dla medyków z słup-
skiego szpitala, którzy 
zmagają się z trudną sy-
tuacją epidemilologicz-
ną. - Każdy pomaga 
jak potrafi. Restaurato-
rzy przygotowują posiłki 
dla służb medycznych, 
piekarze dostarczają 
im pieczywo, a ja dzie-
lę się tym, czym mogę 
– mówił Piotr Szymczak, 
właściciel firmy z Kępic. 
Wśród przekazanych 
pakietów znajdują się 
płaszcze ochronne, rę-
kawiczki, czepki, czy 
specjalistyczne worki 
na odpady higieniczne. 
- Musimy sobie wzajem-
nie pomagać, szcze-
gólnie w tak trudnych 

chwilach. Być może to 
wkrótce ja, albo najbliżsi 
będą potrzebować po-
mocy. Ważna jest od-
powiedzialność także 
za innych – mówi Piotr 
Szymczak. Ze względów 
bezpieczeństwa, odzież 
ochronna została prze-
kazana do słupskiego 
szpitala przez kępickich 
strażaków. - Jesteśmy 
niezwykle wdzięczni 
Panu Szymczakowi za 
ten gest solidarności – 
mówi Magdalena Ma-
jewska, burmistrz Kępic. 
- Dziękuję wszystkim, 
którzy bezinteresownie 
i z oddaniem angażu-
ją się w pomoc w tym 
trudnym czasie w walce 
z epidemią – mówi bur-
mistrz.

g 

sięgiem obejmuje gminy 
Kępice, Bytów, Trzebieli-
no, Kołczygłowy i Borzy-
tuchom. – Rewitalizacja 
linii 212 jest rozpatrywa-
na co najmniej od 2013 
roku, kiedy to pojawiły się 
pierwsze koncepcje roz-
woju systemu kolejowego 
województwa pomor-
skiego – przypominają 
samorządowcy. Naukow-
cy z Akademii Pomor-

skiej przygotowali analizę 
funkcjonalno – ekono-
miczną tej linii. Wynika z 
niej, że łączna liczba lud-
ności zamieszkująca wo-
kół tej trasy to ponad 32 
tysiące mieszkańców. Co 
istotne, kluczowa część 
infrastruktury kolejowej na 
tej trasie jest dostępna i 
poza kilkoma punktami 
– jest przejezdna. – Dla-
tego szukamy możliwości 

wsparcia finansowego z 
różnych źródeł i progra-
mów, zarówno unijnych 
jak i rządowych – mówi 
Burmistrz Majewska. Sa-
morządowcy będą usiło-
wali pozyskać pieniądze 
z Programu Kolej Plus lub 
z funduszy unijnych prze-
znaczonych na najbliż-
szą perspektywę unijną. 
Zdeterminowanie samo-
rządowców jest potęgo-

wane także przez euro-
pejskie dokumenty, jak 
choćby „Europejski Zie-
lony Ład”, który zobliguje 
państwa członkowskie 
do redukcji emisji zanie-
czyszczeń, w tym poprzez 
rozwój transportu kolejo-
wego. O powodzeniu tej 
samorządowej koncep-
cji, zdecydować mogą 
następne miesiące. 

 g
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Los innych nie był im obojętny

Szyli z myślą o innych

Do akcji szycia dołą-
czały licznie także osoby 
indywidualne oraz przed-
stawiciele wielu instytucji 
gminnych. Przez cały 
okres trwania akcji, uszy-
to niemal 8 tysięcy sztuk. 
- Oprócz rąk do pracy 
potrzebowaliśmy także 
materiałów, z których 
wykonywaliśmy masecz-
ki. Dzięki pomocy wielu 
ludzi, akcja przebiegała 
bardzo sprawnie – mówi 
Marta Borodziuk, dyrek-
tor kępickiej biblioteki. 

Niemal każdego dnia 
maseczki były przekazy-
wane mieszkańcom. W 
kolportaż zaangażowani 
byli pracownicy gmin-
nych jednostek oraz soł-
tysi. Ponadto maseczki 
były odbierane przez 
mieszkańców indywidu-
alnie w kępickiej biblio-
tece.

W tym sołectwie miesz-
kańcy postanowili, że od 
2014 roku będą sukce-
sywnie przeznaczać środ-
ki na wykonanie boiska i 
zagospodarowanie tere-
nu rekreacyjnego. 

W latach 2014-2016 
przeprowadzono prace 
porządkowe na działce 
– wyrównano teren, za-
siano trawę i uzbrojono 
w elektrykę. Kolejne lata 
przynosiły dla Płocka ko-
lejne, wymierne korzyści. 
Dzięki wspólnemu zaan-
gażowaniu mieszkańców, 

którzy podejmowali wła-
sną inicjatywę i wiele za-
dań realizowali swoją pra-
cą, efekty zmian zaczęły 
być szybko widoczne. Na 
działce zlokalizowano si-
łownię zewnętrzną, która 
odgrodziła od siebie bo-
isko piłki siatkowej od piłki 
nożnej (2018). Rok póź-
niej mieszkańcy zainwe-
stowali w budowę wiaty, 
aby mieć profesjonalne 
miejsce do wspólnych 
spotkań i rekreacji. Tym 
razem, zdecydowano się 
na wykonanie utwardze-

Mieszkańcy gminy Kępice dołączyli do akcji szycia maseczek ochronnych. 
To wspólna inicjatywa biblioteki, kół gospodyń oraz lokalnego Caritas. 

Kolejne środki na aktywizację mieszkańców

Największa liczba 
zdobytych punktów za 
świetny projekt, dała 
Gminie Kępice pierwsze 
miejsce na liście rankin-
gowej w skali całego 
kraju. To kolejny sukces 
w pozyskiwaniu środków 
zewnętrznych na rzecz 
mieszkańców naszej 
gminy.

Grant pod nazwą „Fa-
milijne LOWE” przyniesie 
Gminie Kępice kolejne 
pieniądze. LOWE- czyli 
środki na utworzenie Lo-
kalnego Ośrodka Wiedzy 
i Edukacji, pomogą stwo-
rzyć ciekawą i niebanal-
ną ofertę edukacyjną 
dla 200 dorosłych miesz-
kańców naszej gminy w 
wieku 45+. - Otrzymali-
śmy dofinansowanie w 
kwocie 249 750 zł – mówi 
Magdalena Majewska, 
burmistrz Kępic. - Z tych 
środków zakupimy sprzęt 
komputerowy, urządze-
nie wielofunkcyjne oraz 
niezbędne wyposażenie. 
Co ważne, w ramach 

Najlepszy projekt w Polsce

projektu przyznano też 
pulę finansową na ko-
nieczne prace remonto-
we w budynku szkoły w 
którym było gimnazjum – 
dodaje burmistrz. Projekt 
obejmie edukację w za-
kresie poszerzania kom-
petencji osobistych i spo-
łecznych. Zaplanowano 
zatem zajęcia z samo-
obrony, udzielania pierw-
szej pomocy medycznej, 
zdrowego odżywiania, 
czy przedsiębiorczości. 
Ponadto będą rozwijane 
także umiejętności zwią-
zane z ekonomią, jak 
choćby poprawne wy-
pełnianie zeznań PIT, ob-
liczanie przysługujących 
odliczeń od podatków, 
czy właściwe rozumienie 
zagadnień związanych 
z udzielaniem kredy-
tów. - To są umiejętności 
niezwykle przydatne w 
życiu codziennym, dla-
tego warto poszerzać tę 
wiedzę, tym bardziej, że 
przepisy prawa ulegają 
częstym nowelizacjom. 
Z pewnością ten projekt 

pomoże naszym miesz-
kańcom zorientować się 
w zmieniających prze-
pisach i jednocześnie 
wzmocni kompetencje 
społeczne – podkreśla 
wiceburmistrz Maciej 
Chaberski. To jednak nie 
wszystko. Będzie także 
wiele innych przydatnych 
i ciekawych zajęć, choć-
by z języka angielskiego, 
czy z zakresu dygitalizacji 
zbiorów historycznych. 
Istotą projektu jest jego 
innowacyjność, bowiem 
zajęcia będą prowadzo-
ne w oparciu o nowocze-
sne metody edukacyjne, 
angażujące uczestników 
do wspólnych, realnych 
działań. Z blisko 250 – ty-
sięcznego dofinanso-
wania, przeznaczono 14 
tysięcy na remont oraz 
kolejne 14 tysięcy na wy-
posażenie związane z re-
alizacją zaplanowanych 
działań. Przyznane dofi-
nansowanie obejmuje w 
stu procentach realizację 
całego projektu.

  g

W szycie maseczek włączyło się wiele osób. To nie 
tylko przedstawiciele instytucji, ale przede wszystkim 
osoby indywidualne.

W skrócie

W Płocku działają wspólnie

nia terenu pod wiatą, 
gdzie wyłożono kostkę 
brukową. – Zadaniem 
Funduszu Sołeckiego jest 
możliwie najszersze włą-
czenie mieszkańców do 
wspólnych działań – pod-
kreśla Magdalena Ma-
jewska, burmistrz Kępic. 
W Płocku to się świetnie 
udało, a tamtejsza Rada 
Sołecka na czele z Soł-
tysem serdecznie dzię-
kują wszystkim mieszkań-
com za zaangażowanie i 
wspólną pracę.

g 

- Jestem niezwykle 
wdzięczna wszystkim 
osobom, które poświę-
ciły swój czas w pomoc 
dla innych – dziękuje 
Magdalena Majewska, 
burmistrz Kępic. Akcja 
szycia maseczek trwała  
nieprzerwanie i na bie-
żąco do mieszkańców 
trafiały kolejne partie.  
- Naszym celem  było 
priorytetowe dotarcie 
do osób, które najbar-
dziej potrzebowały ma-
seczek ze względu na 
obniżoną odporność 
wynikającą np. z wie-
ku, czy dolegliwości 
zdrowotnych – wyjaśnia 
burmistrz Majewska. W 
dalszej kolejności gmina 
dostarczała maseczki 
pozostałym mieszkań-
com. Cała akcja prze-
biegała bardzo spraw-
nie.

W trakcie trwania pan-
demii, do akcji sukce-
sywnie dołączały kolej-
ne instytucje.

Choć przepisy zwią-
zane z ograniczaniem 
rozprzestrzeniania się 
koronawirusa wymusiły 
zamknięcie m.in. Śro-
dowiskowego Domu 
Samopomocy w Kę-
picach, to jednak nie 
zaniechano pewnych 
działań. Opiekunowie 
najpierw zadbali o ma-
seczki dla uczestników 
Środowiskowego Domu 
Samopomocy. – Po ich 
wykonaniu postanowili 
szyć maseczki z myślą o 
kolejnych mieszkańcach 
naszej gminy – mówi 
Tomasz Zagrajek, kie-
rownik Środowiskowego 
Domu Samopomocy. 
Pracownicy uczestniczyli 
w akcji z wielkim zapa-

łem, dlatego postępy 
w produkcji maseczek 
przebiegały niezwykle 
dynamicznie - W imieniu 
mieszkańców dziękuję 
wszystkim za solidarność 
i wzajemną pomoc. To 
niezwykle ważne, że w 
tak trudnych chwilach, 
wzajemnie się wspiera-
my – mówi Magdalena 
Majewska, burmistrz Kę-
pic.

Na tym jednak wspól-
nych działań nie zakoń-
czono. Obecnie nasi 
mieszkańcy rozpoczy-
nają szycie specjalnych 
kombinezonów na rzecz 
służby medycznej. Za-
potrzebowanie na tego 
rodzaju materiały wciąż 
jest bardzo duże, stąd 
kolejny pomysł miesz-
kańców naszej gminy na 
niesienie pomocy.    

g 
Maseczki były dostarczane do mieszkańców. Były też 
dostępne w wielu punktach na terenie gminy.
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Ośrodek Wypoczynko-
wy „Sobótka” w Obłę-
żu, już od kilku tygodni 
przygotowywał się do 
otwarcia na rozpoczy-
nający sezon letni. Dzięki 
poluzowaniu niektórych 
obostrzeń związanych z 
pandemią, już od 7 maja  
można przekroczyć bra-
my ośrodka.

Władze Kępickiego 
Ośrodka Sportu i Rekre-
acji zadbały o możli-
wość korzystania z wielu 
atrakcji, choć nie da się 
uniknąć szczególnych 
środków bezpieczeń-
stwa. - Liczyliśmy, że bę-
dziemy mogli rozpocząć 
działalność z początkiem 
sezonu i dzięki poluzowa-
niu pewnych obostrzeń, 
teraz możemy otworzyć 
ośrodek i uruchomić na-
sze atrakcje turystyczne 
– mówi Małgorzata La-
skowska, prezes KOSiR. Z 
pewnością, po tak dłu-
gim czasie spędzonym 
w domach, chętnych 
na skorzystanie z ple-
nerowych rozrywek nie 
zabraknie. - W związku z 
nadal istniejącym zagro-
żeniem pandemicznym, 
musimy wprowadzić 
szereg ograniczeń oraz 
zadbać o szczególne 
warunki bezpiecznego 
korzystania ze sprzętu – 

wyjaśnia prezes Laskow-
ska. Najważniejsze jed-
nak, że wprowadzone 
restrykcje umożliwią nam 
bezpieczne korzystanie 
z wielu atrakcji na łonie 
natury. Jak informuje Er-
nest Czelewicz, wypoży-
czalnia sprzętu wodnego 
będzie czynna codzien-
ne w godz. 10-18. - Sprzęt 
wypożyczać będziemy 
jednak, tylko po wcze-
śniejszym umówieniu 
telefonicznym, tak, aby 
odpowiednio monitoro-
wać liczbę osób na te-
renie ośrodka oraz mieć 
czas na zdezynfekowa-
nie sprzętu – uściśla Cze-
lewicz. Sprzęt ten można 
zarezerwować pod nu-
merem telefonu 722 377 
842. Każda osoba, która 
zdecyduje się skorzystać 
z oferty ośrodka „Sobót-
ka”, będzie musiała bez-
względnie przestrzegać 
wprowadzonych obo-
strzeń. Oznacza to m.in. 
zachowanie bezpiecz-
nego dystansu (ok. 2 m), 
w czasie wypożyczania 
sprzętu należy mieć zało-
żoną maseczkę oraz rę-
kawiczki, czy obowiązko-
wo zdezynfekować ręce 
wchodząc na teren wy-
pożyczalni. W przypad-
ku rowerów wodnych, 
ograniczono liczbę osób 

Bezpieczny wypoczynek

„Sobótka” już otwarta!
W ośrodku działa już wypoży-

czalnia sprzętu wodnego. Pierw-
sze osoby już z niego skorzystały.

W SKRÓCIE

Kolejna dotacja  
na ekologię

Otrzymaliśmy dofinan-
sowanie na usuwanie fo-
lii rolniczych i innych od-
padów pochodzących 
z działalności rolniczej z  
Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej. 

Odpady będą przy-
wożone przez naszych 
rolników do Punktu Se-
lektywnej Zbiórki Odpa-
dów Komunalnych w 
Kępicach.  – W dalszej 
kolejności zostaną one 
przekazane specjali-
stycznej firmie i uniesz-
kodliwione – mówi Daria 
Jankowska, Prezes Spół-
dzielni Socjalnej Zielony 
Punkt. – Szacujemy, że 

w ten sposób unieszko-
dliwimy 35 ton takich 
odpadów – dodaje. 
Projekt realizowany bę-
dzie w miejscowościach 
Podgóry, Płocko i Oso-
wo, tam bowiem zloka-
lizowana jest największa 
liczba gospodarstw rol-
nych. Zadanie będzie 
realizowane od kwietnia 
i powinno zakończyć się 
do końca sierpnia tego 
roku. Przypomnijmy, że 
do odpadów porolni-
czych zalicza się m.in. 
folia, siatka do owijania 
balotów, opakowania 
po nawozach oraz torby 
typu big-bag.

g 

Razem zrobimy więcej 
– nowy projekt w gminie

„My Kępiczanie - ra-
zem zrobimy więcej” – 
tak nazywa się projekt, 
który już niedługo roz-
pocznie się w gminie Kę-
pice. Na jego realizację 
otrzymaliśmy dofinanso-
wanie z programu Fun-
duszu Inicjatyw Obywa-
telskich na 2020 rok. 

Z projektu skorzysta 
około stu mieszkańców 
gminy Kępice. Będą to 
lokalni liderzy i animato-
rzy, ale przede wszystkim 
nasi seniorzy. – Główną 
ideą naszego projektu 
jest aktywizacja miesz-
kańców w różnorodnych 

sprawach dotyczących 
naszej lokalnej wspól-
noty – mówi Aleksandra 
Christyniuk, inspektor ds. 
pozyskiwania środków 
w UM Kępice. – Na jego 
realizację otrzymaliśmy 
prawie 80 tysięcy złotych, 
z tych zorganizujemy 
warsztaty, piknik eduka-
cyjny i wyjazdy eduka-
cyjne – dodaje Christy-
niuk. W ramach działań 
edukacyjnych przewi-
dziano m.in. wyjazd do 
Muzeum II Wojny Świa-
towej w Gdańsku, do Ar-
chiwum Państwowego w 

Koszalinie, a także 
wizytę studyjną w 
Lesku. 

Autorom projektu zale-
żało na podjęciu działań 
integracyjnych w naszej 
społeczności, podkreśle-
niu różnorodności kultu-
rowej, czy pielęgnowa-
niu tożsamości lokalnej 
i wzajemnej tolerancji. 
Ponadto, uczestnicy za-
poznają się z nowocze-
snymi systemami digitali-
zacyjnymi, dzięki którym 
zostaną zarchiwizowane 
cyfrowo kolejne zbiory 
archiwalne, obrazujące 
życie w gminie Kępice. 

Skorzysta kilkadziesiąt osób

Warto także zaznaczyć, 
że dzięki piknikom eko-
logicznym będziemy 
promować także dzie-
dzictwo kulturowe i przy-
rodnicze. – To niezwykle 
ciekawy projekt, który łą-
czy kilka obszarów nasze-
go życia. To aktywizacja 
społeczna, integracja, 
poszerzanie wiedzy w 
wielu dziedzinach, oraz 
uwrażliwienie na sprawy 
ekologiczne – konkluduje 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. 

g 

W chwili obecnej  można skorzystać z atrakcji wodnych i bogatej oferty rekreacyjnej. Miejsca noclegowe wraz z obsługą gastrono-
miczną, zostaną uruchomione już niebawem.

do dwóch, jednak to 
obostrzenie nie dotyczy 
rodzin. Z kolei z wycią-
gu do nart będą mogły 
skorzystać jedynie oso-
by z własnym sprzętem. 
- W sposób niezwykle 
odpowiedzialny będzie-
my dbali o dezynfekcję 
sprzętu po każdym uży-
ciu – zapewniają pra-
cownicy wypożyczalni.

Już w najbliższym cza-
sie zostanie także uru-
chomiona oferta noc-
legowa. - Cieszymy się, 
bo otrzymujemy wiele 
telefonów z chęcią re-
zerwacji pokojów i dom-
ków. Kończymy przygo-
towania i w najbliższym 
czasie będziemy już wi-
tać Klientów- mówi pre-
zes Laskowska. Dla osób 
korzystających z oferty 
noclegowej, będą też 
świadczone usługi ży-
wieniowe, zgodnie z ak-
tualnie obowiązującymi 
przepisami. - Posiłki bę-
dziemy dostarczać na-
szym Klientom zgodnie 
ze wszelkimi wytycznymi, 
wynikającymi z docho-
wania rygorów bezpie-
czeństwa – zapewnia 
pani prezes.

Tymczasem na tere-
nie ośrodka nieustan-
nie trwają prace, które 
zwiększą jego atrakcyj-

ność. W najbliższym cza-
sie zakończy się remont 
kolejnych domków let-
niskowych, które prze-
chodzą gruntowną me-
tamorfozę. To wszystko 
powoduje, że oferta re-
kreacyjna nad obłęskim 
jeziorem zachęca do 
czynnego relaksu pośród 
pięknej przyrody. Ser-
decznie zapraszamy do 
bezpiecznego i przyjem-
nego wypoczynku. 

g 
W kolejnych domkach kończy się już remont. Będzie w 
nich można wypoczywać już w tym sezonie.
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Na pierwszym zdjęciu od 
góry Państwo Zofia i Ry-
szard Braniccy z Kępic.

W Urzędzie Miejskim w 
Kępicach dwie pary w 
ostatnim czasie obcho-
dziły jubileusz długolet-
niego pożycia małżeń-
skiego. 

Z tej okazji Burmistrz 
Magdalena Majewska 
dokonała uroczystego 
aktu dekoracji meda-
lami przyznanymi przez 
Prezydenta Rzeczypo-
spolitej Polskiej Andrze-
ja Dudę. Jubilatami byli 
Państwo Zofia i Ryszard 
Braniccy z Kępic, którzy 
zawarli małżeństwo w 
styczniu 1970 roku oraz 
Państwo Stefania i Hel-
mut Nehring  z Obłę-
ża, którzy pobrali się 
w czerwcu 1961 roku. 
W uroczystości wzięła 
udział także Sylwia Łe-
pecka, kierownik Urzędu 
Stanu Cywilnego oraz 
najbliżsi Jubilatów. – Ży-
czę Państwu kolejnych, 
wielu lat w miłości i zdro-
wiu – mówiła Burmistrz 
Magdalena Majewska, 
wręczając bukiety kwia-
tów i upominki. Uroczy-
stość zakończyła się pa-
miątkowym, wspólnym 
zdjęciem.

g 

Pieniądze na przyrodę
Gmina Kępice otrzyma 

dotację w wysokości 15 
tysięcy złotych. To środki 
przyznane przez Woje-
wódzki Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Gdańsku, w 
ramach realizacji zada-
nia na rzecz ochrony śro-
dowiska. 

Projekt dedykowany 
jest działaniom na rzecz 
ochrony pomników 
przyrody, dlatego został 
nazwany „Dla pokoleń 
– chronimy pomniki przy-
rody w gminie Kępice.”- 
Głównym celem zada-
nia jest poprawa stanu 
zdrowotnego drzew 

pomnikowych oraz 
ich stabilności, a także 
zwiększenie świadomości 
mieszkańców na temat 
zabytków przyrody bę-
dących równocześnie 
zabytkami kultury – in-
formuje Marzena Piszko 
– Bojaryn, kierownik Refe-

ratu Inwestycji i Rozwoju 
Strategicznego UM w Kę-
picach.

To kontynuacja dzia-
łań, które były realizo-
wane w latach poprzed-
nich. Prace polegały 
m.in. na przeprowadze-
niu specjalistycznych za-
biegów pielęgnacyjnych 
i zabezpieczeniu naszych 
okazów profesjonalny-
mi preparatami w celu 
poprawy warunków roz-
wojowych. Dzięki uzyska-
nemu dofinansowaniu, 
podobne prace będą 
przeprowadzone także 
w tym roku.

g

Wideotłumacz pomaga Klientom

Kolejny krok  
do dostępności

Polega ona na tłu-
maczeniu z języka mi-
gowego na język polski 
i z języka polskiego na 
język migowy poprzez 
odpowiedni system 
komputerowy. Rozwią-
zanie to pozwala na 
swobodną komunikację 
osoby niesłyszącej lub 
słabosłyszącej z tłuma-
czem. Wideotłumacz 
jest dostępny codziennie 
w godzinach otwarcia 
urzędu w Biurze Obsługi 

Od 1 marca w Urzędzie Miejskim w Kępicach funkcjonuje nowa 
usługa, ułatwiająca porozumiewanie się z osobami niesłyszącymi 
lub słabosłyszącymi oraz mającymi problem z mową.

Interesanta (parter). – Za 
pośrednictwem dedyko-
wanego programu kom-
puterowego pracownik 
naszego urzędu połączy 
się z tłumaczem, który w 
języku migowym poro-
zumie się klientem i po-
informuje urzędnika  o 
specyfice sprawy z którą 
klient do nas przyszedł 
– informuje Marzena 
Piszko- Bojaryn, kierow-
nik Referatu Inwestycji 
i Rozwoju Strategiczne-

go UM w Kępicach. To 
kolejne ułatwienie dla 
osób niedosłyszących w 
kępickim urzędzie, gdzie 
już funkcjonuje tzw. pę-
tla indukcyjna, która 
wspomaga jakość słu-
chu klientów posiadają-
cych aparat słuchowy. 
To co jest ważne, to fakt, 
że tłumacz dostępny 
będzie codziennie, bez 
konieczności wcześniej-
szego umawiania się na 
spotkanie.                     g

Działania na rzecz pomników przyrody

Wideotłumacz dostępny jest w Biurze Obsługi Interesanta.

Sztuka w Kępicach
Już wkrótce w Kępi-

cach zostanie otwarta 
galeria, w której będą 
prezentowane prace 
mieszkańców naszej 
gminy. 

To będzie miejsce wy-
pełnione wieloma pra-
cami z różnych dziedzin 
artystycznych. Ale to 
nie wszystko. - Chce-
my zadbać nie tylko o 
przestrzeń do prezento-
wania lokalnych dzieł, 
ale zależy nam na nie-
powtarzalnym klimacie 
– zdradza Małgorzata 
Laskowska, prezes Kę-
pickiego Ośrodka Spor-
tu i Rekreacji. To właśnie 

KOSiR będzie organiza-
torem galerii i poprowa-
dzi jej działalność. - Zale-
ży nam, aby mieszkańcy 
naszej gminy znaleźli tu 
miejsce do prezento-
wania swoich prac w 
przyjaznych warunkach. 
Dlatego zachęcamy 
wszystkich do kontaktu z 
nami – zaprasza prezes 
Laskowska. Jak zapew-
niają samorządowcy, 
każdy z twórców znajdzie 
tu miejsce dla siebie. 
Ważne, aby nasi artyści 
odważyli się zaprezento-
wać swoje prace. - Nie-
którzy z różnych przyczyn 
tworzą do przysłowiowej 

szuflady, nie dając szan-
sy innym na artystyczne 
doznania. Chcemy to 
zmienić, dlatego zapra-
szamy naszych lokalnych 
artystów, aby skorzystali z 
naszej oferty i zaprezen-
towali swoją twórczość 
szerszej publiczności – 
dodaje Małgorzata La-
skowska. Ponadto prace 
będą prezentowane na 
stronach internetowych, 
co znacząco poszerzy 
krąg potencjalnie zainte-
resowanych nabywców. 
Zachęcamy zatem do 
kontaktu – Justyna Zimny, 
tel. 660 543 775, e-mail: 
kosir@kepice.pl. 

g

Będziemy eksponować rękodzieło

Na zdjęciu obok Państwo 
Stefania i Helmut Nehring 

z Obłęża.

Gratulacje

Piękny Jubileusz
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Konsultujemy przyszłość Kępic 

Jesteśmy na finiszu 
prac związanych z za-
projektowaniem kon-
cepcji architektonicz-
nej w centrum Kępic. 
Przypomnijmy, że latem 
ubiegłego roku, prze-
prowadziliśmy konsulta-
cje społeczne, podczas 
których mieszkańcy 
spośród kilku propozycji, 
wskazali kierunek rozwo-
ju naszego miasta. Przez 
kolejne miesiące, do-
konywaliśmy kolejnych 
uzgodnień z przedsta-
wicielami instytucji (jak 
choćby PKP), projektan-
tami oraz architektami. 
– Naszym założeniem 
było, aby jak najwię-
cej sugestii i pomysłów 
naszych mieszkańców 
znalazło odzwierciedle-
nie w projektowanej do-
kumentacji – przyznaje 
burmistrz Magdalena 
Majewska. – Cieszymy 
się, że wiele z nich mo-
gliśmy wpleść w całą 
koncepcję, zachowu-
jąc przy tym wszelkie 
rygory zagospodarowa-
nia przestrzennego – do-
daje. Ostatnie tygodnie 
pracy, to przede wszyst-
kim okres niezbędnych 
uzgodnień administra-
cyjnych oraz koniecz-
ność uregulowania 
wszelkich formalności 
związanych ze sprawa-
mi własnościowymi. Za-
łożeniem tego projektu, 
jest nadanie naszemu 
centrum charakteru 
społeczno – gospodar-
czego. Chodzi zatem 
o to, aby sensownie 
połączyć wiele funkcji 
związanych z codzien-
ną organizacją nasze-
go życia. Nasz projekt 
łączy funkcje usługowe, 
gospodarcze, transpor-
towe oraz rekreacyjne. 
Zakładamy w nim po-
wstanie nowej drogi, 
będą ronda, a także 
wiele miejsc parkingo-
wych (nie tylko wzdłuż 
centrum, ale także być 
może uda się wybudo-
wać parking podziem-
ny). Powstaną nowe 
budynki gospodarcze, 
które będą pełnić funk-
cję handlowo- usłu-
gową. Będzie bardzo 
dobrze rozwinięta sfera 
rekreacyjna. Pojawi się 

Władze samorządowe na każdym etapie projektowania zmian, konsultują się z ekspertami oraz mieszkańcami.

parking dla rowerów, 
wybudujemy ścieżki ro-
werowe, a w centrum 
fontannę. Nie zabrak-
nie też przestrzeni dla 
rodzinnego uprawiania 
sportu – stworzymy ska-
tepark, a zimą lodowi-
sko. – Tworzony wspólnie 
z mieszkańcami projekt 
z pewnością przyczyni 
się nie tylko do poprawy 
estetyki Kępic, ale co 
ważniejsze, niewątpliwie 
ożywi nasze miasto – za-
uważa burmistrz Majew-
ska. – Koncepcję opra-
cowaliśmy wsłuchując 
się w głos mieszkańców 
w różnym wieku, nieraz 
z odmiennymi oczeki-
waniami. Myślę, że dziś 
śmiało możemy powie-
dzieć, że udało nam 
się pogodzić większość 
otrzymanych sugestii i 
stworzyć projekt łączą-
cy wszystkie pokolenia – 
mówi burmistrz. Dzięki 
tym planom, nie tylko 
Kępice ulegną diame-
tralnej metamorfozie, 
ale przede wszystkim 
znacząco podwyższy 
się poziom życia na-
szych mieszkańców. Es-
tetyka i funkcjonalność 
– to dwa najważniejsze 
elementy, które zostały 
opracowane wspólnie 
przez samorządowców 
oraz samych mieszkań-
ców Kępic. Przedsta-
wiamy mapy ilustrują-
ce przyszłość naszego 
miasta. To także mo-
ment, kiedy możecie 
Państwo wnieść swoje 
spostrzeżenia lub real-
ne, ciekawe pomysły 
do projektu. – Chcemy 
się z Państwem kon-
sultować na każdym 
etapie, dlatego także 
teraz zachęcam do rze-
czowych opinii i wno-
szenia uwag – zaprasza 
burmistrz Majewska. W 
dniach 27 kwietnia – 19 
maja odbyły się konsul-
tacje społeczne w tej 
sprawie, ale jak zapew-
niają samorządowcy, 
nadal oczekują sugestii 
mieszkańców.

g

Bez wizji nie ma przyszłości. Kępice mają 
wizję wielkich zmian, które mogą diame-
tralnie zmienić wizerunek miasta. Władze 
konsultują plany z mieszkańcami.

Kępicka koncepcja. 

Od nowego ronda przy dworcu PKP w kierunku ul. Sikorskiego i wyjazdu na Słupsk 
Projekt przewiduje:
– powstanie nowego ronda przy dworcu PKP; 
– do wyburzenia planowany jest budynek mieszkalny przy ulicy Sikorskiego 4, w tym miejscu powstanie targo-
wisko – po połączeniu dawnego postoju taxi,
– powstanie wygodne przejście dla pieszych z placu targowego do przejścia pod torami; 
– targowisko bezpośrednio będzie graniczyło z ulicą Sikorskiego, dodatkowo od dworca wzdłuż torów plano-
wane są parkingi i droga, która będzie prowadziła do nowego placu handlowego.
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Centrum miasta do rewitalizacji

Ulica Pomorska, zwieńczona nowym rondem u 
zbiegu ulic Niepodległości i Kościuszki 
Projekt przewiduje: 
– powstanie nowego ronda u zbiegu ulic Niepodle-
głości, Pomorskiej i Kościuszki; 
– budowę dodatkowych miejsc parkingowych 
wzdłuż nowych dróg, a także przy ulicy Pomorskiej. 

Rzut na ulicę Niepodległości na odcinku od Urzędu 
Miejskiego do zaprojektowanego ronda przy dworcu 
PKP 
Projekt przewiduje:
– na Placu Księdza Prałata Osipowicza latem plano-
wana jest fontanna, a zimą lodowisko oraz całorocznie 
skatepark;
– do skateparku prowadzić ma ścieżka rowerowa, a na 
placu zaproponowano parking dla jednośladów;
– pod placem Osipowicza powstała koncepcja na 
budowę parkingu podziemnego. Całość placu rekre-
acyjnego wypełnić ma lokal gastronomiczny i ogólno-
dostępna toaleta; 
– odcinek ulicy Niepodległości od pawilonu handlowe-
go do skrzyżowania z ulicą Szkolną zostanie zamknięty 
dla samochodów;

-ze względu na różnicę terenów, do parkingów przed 
budynkami Mieszkanie plus będzie prowadziła droga 
wewnętrzna; 
– mieszkańcy budynków przy ulicy Niepodległości 
nr 1,2,3 dojazd do swoich domów będą mieli drogą 
wewnętrzną (znikną szopki i składziki graniczące z bu-
dynkami wielorodzinnymi od strony Kościelnej); 
– pomiędzy budynkami przy ul. Niepodległości: 1 i 2 
oraz 2 i 3 powstaną budynki gospodarcze z funkcją 
handlowo-usługową;
– mieszkańcy budynków 1 i 3 przy ulicy Niepodległości 
zanim stracą dotychczasowe pomieszczenia na opał, 
zostaną podłączeni do sieci centralnego ogrzewania, 
zyskają również nowe pomieszczenia gospodarcze;
– zaplanowano budowę dwóch zatok autobusowych 

wraz z wiatami przystankowymi; 
– powstanie nowa droga wzdłuż torów – od ronda 
naprzeciwko pawilonu handlowego do nowego ronda 
u zbiegu ul. Niepodległości, Pomorskiej i Kościuszki; 
– naprzeciwko dworca powstanie parking Kiss&Drive; 
– dodatkowe miejsca parkingowe;
– przy dworcu PKP zaplanowano miejsca parkingowe 
dla samochodów elektrycznych wraz ze stają ładowa-
nia;
zniknie plac zabaw i toaleta za budynkiem pawilonu 
handlowego. Powstaną tam parkingi, a nowa ogólno-
dostępna toaleta powstanie w budynku dworca PKP ; 
– parking dla rowerów przy dworcu PKP.
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Nasza akcja zachę-
cała tych, którzy zdecy-
dują się wyjść na krótki 
spacer, aby połączyli 
rekreację z ekologiczną 
działalnością. W lasach 
można było  spotkać 
wielu mieszkańców, 
którzy zdecydowali 
się czynnie obchodzić 
Dzień Ziemi. – Niestety, 
śmieci wciąż trafiają na 
łono naszej przyrody i 
trudno jest się z tym po-
godzić – mówi mieszkan-
ka Kępic. W specjalnie 
przygotowanym sta-
nowisku w kępickiej bi-
bliotece, spacerowicze 
mogli pobrać  worki, rę-
kawice i maseczki. Przed 
biblioteką usytuowano 
także kontener na ze-
brane odpady. – Nie-
zmiennie apelujemy do 
wszystkich o pozostanie 
w domach, ale z uwagi 
na możliwość odbywa-
nia krótkich spacerów 
w lasach, chcieliśmy 
stworzyć okazję do dzia-
łania proekologicznego 
- mówi Magdalena Ma-
jewska, Burmistrz Kępic. 
– Nie mogliśmy zorgani-
zować w tym roku żad-
nej akcji na Dzień Ziemi 
z powodu pandemii, 
ale chociaż chcieliśmy 
zaakcentować, jak waż-
na jest wspólna troska 
o środowisko – dodaje 
Burmistrz. W organizację 
akcji włączyło się Nad-
leśnictwo Warcino, Spół-
dzielnia Socjalna „Zielo-
ny Punkt” oraz Biblioteka 
Miasta i Gminy Kępice

- Cieszymy się, że tak 
wiele osób zdecydowa-
ło się pomóc w sprząta-
niu lasów– mówi Kamil 
Szydłowski z Nadleśnic-
twa Warcino. Dzięki 

Nietypowy Dzień Ziemi

możliwości wstępu do 
lasu, mogliśmy zachę-
cić spacerowiczów do 
podjęcia działań pro-
ekologicznych. - Jestem 
bardzo pozytywnie za-
skoczony, że tak dużo 
mieszkańców zechciało 
skorzystać z naszej oferty 
i zadbać o otaczającą 
nas naturę – przyznaje 
Kamil Szydłowski. Pani 
Burmistrz z przedstawi-
cielami Nadleśnictwa 
Warcino nagrodziła naj-
młodszych uczestników 
akcji. - Z dużą nadzieją 
dziś patrzymy na mło-
de pokolenie naszych 

Mieszkańcy naszej gminy udowodnili, że 
szanują przyrodę. Pandemia nie przeszko-
dziła, aby posprzątać las.

Ekologiczni spacerowicze

Kampania, która dodaje dobrej energii

Gmina Kępice – WYGRAMY!
„Kępice Wygramy!” 

- to hasło naszego no-
wego projektu, który 
ma zachęcać naszych 
mieszkańców do prze-
strzegania obowiązują-
cych zasad związanych 
z ograniczeniem roz-
przestrzeniania się wiru-
sa, a jednocześnie ma 
pomagać w przetrwa-
niu okresu izolacji. 

W ramach tej akcji, na 
naszych stronach inter-
netowych prowadzimy 
i będziemy poszerzać 
ofertę różnych konkur-
sów czy działań anga-
żujących osoby w róż-
nym wieku. - Wydaliśmy 
nową linię gadżetów 
gminnych stworzonych 
z myślą o całych rodzi-
nach – mówi Marzena 

Piszko – Bojaryn, kie-
rownik Referatu Inwe-
stycji i Rozwoju Gminy 
w Urzędzie Miejskim w 
Kępicach. - Są to de-
dykowane naszej gmi-
nie gry rozwojowe, pa-
mięciowe, czy puzzle. 
Chcemy zachęcić ro-
dziny do pozostania w 
domach i przestrzega-
nia obecnych rygorów, 
ale jednocześnie do 

wspólnego i rozwojowe-
go spędzania czasu w 
gronie całych rodzin – 
dodaje kierownik. W ra-
mach akcji, na budynku 
Urzędu Miejskiego po-
jawiło się nasze hasło, 
które daje dużo dobrej 
energii i nadziei na szyb-
ki powrót do normal-
ności. Na stronie www.
kepice.pl zamieścili-
śmy nasze hasło w for-

mie grafiki, którą każdy 
może wydrukować i 
również wyeksponować 
na swoich oknach czy 
podwórkach. Niech to 
będzie gest naszej soli-
darności i wzajemnego 

wsparcia. Już nieba-
wem na naszym profilu 
ogłosimy kolejne kon-
kursy, w których będzie 
można wygrać wspo-
mniane materiały.  

g 

mieszkańców. Młodzież 
jest zaangażowana i 
wrażliwa, to niezmiernie 
cieszy – mówi burmistrz 
Majewska. Choć cieszy 
efekt akcji – tj. kolejne 
worki zutylizowanych 
odpadów wywiezionych 
z naszych lasów, nie 
mogło zabraknąć drob-
nych upominków. Naj-
młodsi otrzymali od or-
ganizatorów puzzle oraz 
rodzinne gry rozwojowe 
wydane w ramach spe-
cjalnie przygotowanej 
kolekcji „Kępice – Wy-
gramy!”. Nie zabrakło 
też nagród ufundowa-

 Zainteresowanie akcją było spore, trwała ona kilka dni. To dobrze wróży dla naszej 
przyrody.
nych przez Nadleśnic-
two Warcino. Wśród na-
grodzonych znaleźli się 
m.in. Roksana, Patrycja 
i Szymon, którzy sprzątali 
nie tylko ze swoją mamą, 
ale pomogli też pracow-
nikom OPS i ŚDS. Są też 
Nina, Hania, Natan, Li-
lianna, Kuba, Maciek i 
Krzysiek z Żelic, którzy ze-

brali kilkanaście worków 
odpadów. Zuzia, Hania 
i Oliwia podkreślają, że 
z radością wzięły udział 
w akcji ze swoimi rodzi-
nami. - To wspaniałe 
przykłady na proekolo-
giczną działalność, ale 
też dowód na rodzin-
ne spędzanie czasu, 
które jednocześnie jest 

doskonałą lekcją oby-
watelskiej postawy – za-
uważa Kamil Szydłowski. 
Upominki trafiły też do 
najbardziej aktywnych i 
zaangażowanych w tę 
akcję osób. Serdecznie 
Wam dziękujemy, że po 
raz kolejny nie zawiedli-
ście!

g

Młodzież zebrała kilka wielkich 
worków odpadów. 
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Zdalne nauczanie na nowym sprzęcie

Nasza gmina otrzymała blisko 60 tysięcy złotych na zakup komputerów dla uczniów 
z naszych szkół. To efekt przyznania grantu z Programu Operacyjnego Polska Cyfro-
wa 2014 – 2020 w ramach projektu „Zdalna Szkoła”.  

- Dzięki tym środkom 
zakupiliśmy sprzęt w po-
staci kilkudziesięciu lap-
topów, aby umożliwić 
naukę zdalną uczniom, 
którzy nie mieli do niego 
dostępu – przypomina 
wiceburmistrz Maciej 
Chaberski. - Od dyrek-
torów naszych szkół 
uzyskaliśmy informację 
ile sprzętu potrzebują 
nasi uczniowie i sta-
raliśmy się od razu go 
zabezpieczyć. To było 
ważne, aby procedury 
przebiegły bez zwłoki – 
dodaje  wiceburmistrz. 
Przypomnijmy, że kę-
picki samorząd użyczył 
sprzęt komputerowy z 
gminnych świetlic, który 
z uwagi na ich zamknię-
cie jest niewykorzystany.  

W pierwszym okresie 
zdalnej nauki informa-
tycy w szybkim tempie 
przygotowali kilkadzie-
siąt laptopów z naszych 
instytucji z myślą o 
uczniach. W ciągu za-
ledwie paru dni kom-
putery zostały użyczone 
uczniom szkół na okres 
trwania zdalnej nauki. 
Kolejne laptopy zostały 
zakupione w ramach 
programu „Zdalna Szko-

ła” i zostały przekazane 
dyrektorom szkół, którzy 
przeprowadzili proce-
durę ich użyczenia swo-
im uczniom. - Serdecz-
nie dziękuję rodzicom i 
nauczycielom za pracę 
w tych niecodziennych 

Młodzi kolarze zachowują wszelkie reguły bezpie-
czeństwa.

Pieniądze na komputery

Spragnieni ruchu

Rowery to ich pasja
Po długim okresie spę-

dzonym w domach z po-
wodu pandemii, wresz-
cie mogli wyruszyć na 
upragnione wycieczki 
rowerowe. 

Na terenie gminy Kę-
pice wznowiła działal-
ność szkółka kolarska. 
Zrzesza ona młodzież w 
wieku 8-14 lat. – Pierw-
sze wyjazdy mamy już za 
sobą. Trening wykonu-
jemy w piątki, a z reguły 
w niedzielę jeździmy na 
kilkugodzinne trasy, jak 
choćby szlakiem jezior 
na terenie gminy Kępi-
ce– informuje trener To-
masz Bartosik.  Co waż-
ne, podczas treningów 
rowerowych muszą być 
przestrzegane wszelkie 

wprowadzone restrykcje. 
Rowerzyści poruszają się 
w odstępach dwume-
trowych, w trakcie prze-
jazdów przez miasta czy 
po drogach muszą mieć 
założone np. maseczki. 
Na łonie przyrody np. w 
lasach, obostrzenia są 

nieco mniejsze. – Czu-
wamy nad przestrzega-
niem wszelkich zasad, 
bo bezpieczeństwo jest 
dla nas najważniejsze – 
przekonuje trener. Z re-
guły szkółka spotyka się 
w celu wyjazdu trenin-
gowego w ustalonym 

dniu tygodnia, natomiast 
dłuższe rajdy odbywają 
się w weekendy. Jak in-
formuje trener, najbliższe 
spotkania – o ile dopisze 
pogoda, zaplanowa-
ne są przed biblioteką 
w Kępicach. – Młodzież 
bardzo lubi nasze trenin-
gi, staramy się zawsze or-
ganizować nowe trasy, 
aby przy każdej okazji nie 
tylko dbać o kondycję 
fizyczną, ale także po-
znawać uroki naszych te-
renów –  dodaje Tomasz 
Bartosik. Do kępickiej 
szkółki kolarskiej nadal 
można dołączyć. Wy-
starczy skontaktować się 
trenerem pod numerem 
telefonu 789 190 544.

g

okolicznościach – mówi 
Magdalena Majewska, 
Burmistrz Kępic. - Zda-
jemy sobie sprawę, że 
sytuacja wymusza na 
nas wszystkich trudne 
zadania, a na naszej 
młodzieży spoczywa 

niełatwy obowiązek sa-
modyscypliny. Wierzę 
jednak, że wspólnymi 
siłami przejdziemy przez 
ten trudny okres – doda-
je burmistrz Majewska.  

g

W SKRÓCIE

Dezynfekujemy  
wspólną przestrzeń

W trakcie trwającej 
pandemii, prowadzimy 
dezynfekcję przestrzeni 
wspólnych w budyn-
kach będących w za-
sobach gminy, KTBS i 
wspólnot mieszkanio-
wych zarządzanych 
przez PGK. Pracownicy 
kępickiej Spółdzielni So-
cjalnej „Razem” doko-
nują cyklicznych prac w 

specjalnych kombine-
zonach zabezpieczają-
cych. - Zakupiliśmy spe-
cjalistyczne preparaty 
dezynfekcyjne, które 
rozprowadzamy na klat-
kach schodowych, po-
ręczach, czy klamkach – 
mówi Maciej Chaberski, 
wiceburmistrz.

g 

Będzie nowy chodnik
W Pustowie rozpoczę-

ła się budowa chodni-
ka, który zlokalizowany 
jest w centrum wsi przy 
stacyjce rowerowej. Za-
danie realizowane jest 
wspólnie z Zarządem 
Dróg Powiatowych w 
Słupsku. Sołectwo Pusto-
wo już od 3 lat przygoto-
wywało się do przepro-
wadzenia tej inwestycji. 
Decyzją mieszkańców 

w latach 2017 i 2018 ze 
środków Funduszu So-
łeckiego zakupiono 
kostkę brukową, a w 
2019 roku przeznaczono 
kolejne środki na realiza-
cję tego celu. Koszt ca-
łego zadania wyniesie 
blisko 67 tysięcy złotych, 
a kwota będzie podzie-
lona po 50% wartości z 
Zarządem Dróg Powia-
towych.                    g 
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Trwa ważna inwestycja w Korzybiu

Kolej na książki
To już ostatnie takie 

chwile dworca PKP w 
Korzybiu, jaki był nam 
znany.  Obecnie trwają 
prace budowlane, któ-
re zmienią to miejsce w 
centrum życia kultural-
nego. Będzie tu bowiem 
m.in. filia biblioteki wraz 
z poczekalnią, a także 
sala szkoleniowo – in-
tegracyjna, kącik dla 
dzieci, czy pokoje go-
ścinne. Wszystko dzięki To miejsce radykalnie zmieni swoje oblicze.

pozyskanym środkom 
z Narodowego Progra-
mu Rozwoju Bibliotek, 
które pokryją ok. 75% 
wartości inwestycji. Co 
ważne, wyposażenie 
budynku zachowa swój 
klimat, bowiem będzie 
nawiązywało do wyglą-
du dworca PKP – będą 
tu elementy ze starych 
pociągów, wyposaże-
nia kolei. - W Korzybiu 
mieszka wielu ludzi, któ-
rzy pracowali przed laty 

na kolei. Chcemy wy-
korzystać tę tradycję i 
zachęcić mieszkańców, 
aby podzielili się swoimi 
pamiątkami, zdjęciami 
i przedmiotami. Mamy 
nadzieję, że dzięki temu 
wspólnie stworzymy 
tu wyjątkowy klimat – 
mówi Marta Borodziuk, 
dyrektor biblioteki w Kę-
picach.

 

 g 

Rusza remont w Żelicach 
Rozpoczęła się przebudowa drogi gminnej w miejscowości Żelice. W ramach 
modernizacji zostanie wykonana nowa nawierzchnia wraz ze zjazdami. Powsta-
nie także zatoka autobusowa. Prace prowadzone są przez firmę HARAT z Miast-
ka, a inwestycja dofinansowana jest z Funduszu Dróg Samorządowych 2019. 
Wszystkich uczestników ruchu drogowego, prosimy o zachowanie szczególnej 
ostrożności podczas prowadzonych prac.

Postępy prac w Obłężu
W Obłężu trwają prace związane z przebudową 
drogi gminnej, na odcinku gdzie zlokalizowana jest 
pętla autobusowa. Przypomnijmy, że w ramach 
prowadzonej modernizacji, jezdnia zostanie po-
szerzona i wyłożona polbrukiem. W części drogi 
przy której zlokalizowane są budynki mieszkalne, 
zostanie wykonany chodnik oraz wjazdy na pose-
sje. W trakcie prowadzonych prac, prosimy zarów-
no kierowców jak i pasażerów oczekujących na 
autobusy o zachowanie szczególnej ostrożności. 
Przebudowa dofinansowana z Funduszu Dróg Samo-
rządowych 2019.

Garaże w Kępicach 
W Kępicach trwa kolejna inwestycja. Tym razem, przy 
osiedlu Bielaka zostanie wybudowanych 10 garaży. 
W kolejnym etapie gmina planuje sprzedać je miesz-
kańcom. - Po zakończeniu budowy planowane jest 
też odwodnienie drogi dojazdowej do garaży, tak, 
aby dojazd do nich był bardziej komfortowy – mówi 
Magdalena Majewska, burmistrz Kępic. Szczegóło-
wych informacji na temat możliwości zakupu garaży 
– po zakończeniu inwestycji – będą udzielali pracow-
nicy Referatu Obrotu Nieruchomościami w Urzędzie 
Miejskim w Kępicach.

Bidony dla sportowców
100 bidonów z filtrami wody otrzymają niebawem 
piłkarze z klubu Garbarnia Kępice. Będą tym sa-
mym promować ekologiczną postawę zarówno 
wśród kibiców jak i całej społeczności lokalnej. 
- Wniosek o dofinansowanie złożyliśmy w grudniu 
ubiegłego roku – przypomina Agnieszka Itrowska z 
Urzędu Miejskiego w Kępicach. – W chwili obecnej 
zrealizowaliśmy już zamówienie i wkrótce nasi spor-
towcy otrzymają bidony z logotypami naszej gminy 
i sponsora – dodaje Itrowska. Zakup bidonów został 
dofinansowany z Fundacji PKO BP. Środki pozyskane 
zostały przez Stowarzyszenie Razem dla Kępic.

Barcino – kolejna inwestycja 
zrealizowana
W kwietniu  zakończono prace 
związane z realizacją kolejnej 
inwestycji. Tym razem, rozbu-
dowano sieć wodno – kanali-
zacyjną w Barcinie. - Zależało 
nam, aby doprowadzić sieć 
do działek, które właśnie zna-
lazły nabywców, a także tych, 
które są jeszcze na sprzedaż - 
mówi Adam Gonciarz z Przed-
siębiorstwa Gospodarki Komu-
nalnej w Kępicach. - Właśnie 
zakończyliśmy roboty, właści-
ciele mogą już praktycznie 
przyłączać się do sieci - doda-
je specjalista z PGK Kępice. W 
ramach tego zadania rozbu-
dowano sieć wodociągową 
o kolejne 330 m, natomiast ka-
nalizacyjną o 300 m. Prace zo-
stały wykonane przez kępicką 
Spółdzielnię Socjalną Razem. 

Niebawem inwestycja zostanie oddana do użytku.
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Obchodzili swoje święto

Niech dziś wybrzmi nasze 
wspólne „DZIĘKUJĘ!”
Kiedy słyszą dźwięk syren, ruszają, aby jak najszybciej dotrzeć z pomocą. Są obecni w życiu społecznym i kulturalnym na-
szej gminy. Nigdy nie zawodzą. 4 maja obchodzili swoje święto.

Według źródeł, 4 maja 
304 r. Florian poniósł 
śmierć męczeńską, był 
znany z dowodzenia od-
działem gaśniczym. To 
właśnie św. Florian patro-
nuje m.in. strażakom, a 4 
maja stał się oficjalnym 
świętem. Czyim?

Choć odpowiedź wy-
daje się prosta, kompli-
kacje zaczynają się już 
przy próbie zdefiniowa-
nia strażaka – ochotnika. 
Ich działalność bowiem, 
nie ogranicza się  prze-
cież jedynie do gasze-
nia pożarów. Ta służba 
to pasja, zaangażowa-
nie i obecność w życiu 
mieszkańców gminy na 
niemal każdej płaszczyź-
nie. – Nasi ochotnicy 
oprócz działalności okre-
ślonej przepisami, biorą 
czynny udział w życiu 
kulturalnym, sportowym, 
społecznym – mówi Sta-
nisław Gajek, Prezes Za-
rządu Oddziału Miejsko – 
Gminnego w Kępicach. 
– To także pomoc przy or-
ganizacji różnego rodza-
ju świąt, uroczystości, peł-
nienie wart honorowych, 
gra w orkiestrze dętej, 
czy aktywne działania 
na rzecz integracji śro-
dowiska – wymienia pre-
zes Gajek.  W gminach 
i miasteczkach, bardzo 
często przynależność do 
Ochotniczych Straży Po-
żarnych wynika z trady-
cji wielopokoleniowych. 
Na terenie naszej gminy 
również są takie rodziny. 
– Strażakiem ochotni-

kiem zostaje się z tradycji, 
poczucia obowiązku, a 
przede wszystkim z chęci 
pomocy innym. W moim 
przypadku przynależ-
ność do OSP jest właśnie 
rodzinną tradycją. Nale-
żeli do niej wujek, tata, 
bracia – przyznaje Filip 
Waszak z Kępic.  Jak 
mówią nasi strażacy, na 
szczęście tradycja ta nie 
ginie. Dzieci i młodzież 
coraz chętniej uczest-
niczą w różnych zawo-
dach strażackich, czy 
turniejach pożarniczych. 
To także dzięki działa-
niom podejmowanym 
przez nauczycieli i dy-
rektorów z naszych szkół. 
Dzieci w ten sposób uczą 
się odpowiedzialności za 
swoje otoczenie i sąsia-
dów, a także samodziel-
ności. Zresztą potwierdza 
to Pani Helena Waszak, 
babcia młodych ochot-
ników z Kępic, która 
przypomina rodzinną 
anegdotę. – Pamiętam, 
jak Karol mając trzy lat-
ka  spędzał czas z tatą 
na działce i nagle usły-
szał dźwięk wyjącej syre-
ny. Powiedział ojcu, by 
ten jak najszybciej po-
biegł na pomoc innym 
i dodał: „a ja popilnuję 
się sam”– przypomina z 
uśmiechem pani Hele-
na. Na ważny aspekt tej 
służby zwraca uwagę 
Stanisław Gajek. – Nasi 
ochotnicy cyklicznie 
przechodzą wiele szko-
leń, bo muszą dyspono-
wać pełną i aktualną 

Identyfikacja i poczucie jedności

Nowe herby strażackie
Kolejne jednostki 

Ochotniczej Straży Po-
żarnej w gminie Kępice 
mogą poszczycić się 
nowymi herbami. 

W ostatnim czasie za-
prezentowali je strażacy 
z Korzybia i Biesowic. - 
Jesteśmy bardzo zado-
woleni z wykonania na-
szego nowego herbu, 

już został umieszczony 
na naszych wozach 
bojowych i prezentuje 
się doskonale – mówią 
ochotnicy z Korzybia. 
Z kolei na swoim profilu 
w mediach społecz-
nościowych już ponad 
miesiąc temu jednostka 
z Biesowic zapowiada-
ła wielką niespodzian-
kę wzbudzając spore 

zainteresowanie wśród 
internautów. - Nasza 
strażacka młodzież po-
stanowiła zbudować 
nieco napięcia wokół 
naszego nowego atry-
butu – przyznaje z uśmie-
chem Krzysztof Rosiak, 
prezes OSP Biesowice. 
Wszystko wyjaśniło się w 
minione święta. -Mieli-
śmy to trzymać w tajem-

wiedzą. Są badani przez 
lekarzy specjalistów i 
spełniają bardzo wysokie 
standardy umiejętności – 
potwierdza prezes. Do 
sprawnego wypełniania 
obowiązków, potrzeb-
ny jest dobry sprzęt. – W 
ostatnich latach dzięki 
zaangażowaniu naszych 
władz samorządowych, 
znacząco wyposażyliśmy 
nasze remizy w nowo-
czesny sprzęt, zakupiliśmy 
wozy bojowe i ciągle je 
doposażamy – wyjaśnia 
Prezes Zarządu Oddzia-
łu Miejsko – Gminnego 
w Kępicach.  Jak mówi, 
kiedyś strażacy z naszej 
zaprzyjaźnionej, niemiec-
kiej gminy Bomlitz odwie-
dzając nas, w prezencie 
przekazywali nam swój 
nieużywany sprzęt. Dziś z 
kolei, zwiedzając nasze 
remizy z chęcią chcieliby 
dysponować sprzętem 
podobnej jakości.

Jakimi cechami zatem 
powinien charakteryzo-
wać się strażak? – Z pew-
nością opanowaniem 
i zdyscyplinowaniem – 
podkreśla Filip Waszak. 
Ale to też otwartość na 
innych ludzi, zwraca-
nie uwagi na problemy 
z którymi się borykają, 
czy wreszcie empatia. 
Ochotnik musi być nie-
mal stale gotowy do 
podjęcia działań ratow-
niczych. Dźwięk syreny 
rozpoczyna często wal-
kę o ludzie życie, mienie. 
Wtedy przestają mieć 
znaczenie prywatne 

obowiązki w życiu ochot-
nika, a priorytetem stają 
się inni. Każde wyjście z 
domu, do akcji to zagro-
żenie. Jak przyznają nasi 
strażacy, obawy rodzą 
się dopiero po zakoń-
czonej akcji, kiedy scho-
dzi adrenalina. Wtedy w 
głowach pojawiają się 
myśli, co mogłoby się wy-
darzyć. Na szczęście zno-
wu wracają do domów, 
do swoich rodzin. I każdy 
liczy, że zawsze będzie 
tyle powrotów, co wyjaz-
dów. I wreszcie pada to 
najważniejsze zdanie. – 
W tej służbie cenię sobie 
przede wszystkim pomoc 
naszym mieszkańcom, 
którzy często krótkim, ale 
z  mocnym gestem pod-
chodzą i mówią zwykłe 
dziękuję – podsumowu-
je Filip Waszak.

nicy, ale zrobimy Wam 
prezent na zająca i pre-
zentujemy nasz nowiutki 
herb – ujawnili straża-
cy z Biesowic, niemal 
natychmiast uzyskując 
wiele pozytywnych re-
akcji i komentarzy inter-
nautów. - Herb jest nie 
tylko elementem identy-
fikacyjnym, ale przede 
wszystkim wzmacnia po-

czucie jedności i solidar-
ności braci strażackiej 
– dodaje prezes Rosiak. 

W ślad za naszymi jed-
nostkami, prezentujemy 
nowe atrybuty.             g

Trwa pandemia. Stra-
żacy także teraz włą-
czają się w pomoc po-
trzebującym. 4 maja 
mieli swoje święto. Przez 
ograniczenia nie było 
dużych uroczystości, 

czy świętowania. Niech 
zatem tu – w gazecie – 
wybrzmi dosadnie, moc-
no i stanowczo. Straża-
cy  Ochotnicy z Gminy 
Kępice – DZIĘKUJEMY!

g
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Red.: Choć rząd 
umożliwił funkcjonowa-
nie między innymi biblio-
tek, to jednak wprowa-
dził szereg wytycznych, 
które takie instytucje 
muszą spełnić w czasie 
trwającej pandemii. Na 
jakich zatem zasadach, 
mieszkańcy naszej gmi-
ny, będą mogli korzy-
stać z Waszych usług?

M.B.: Rzeczywiście, 
mieszkańcy mogą już 
wypożyczać książki, 
choć pragnę zwró-
cić uwagę, że w naj-
bliższym czasie będzie 
czynna jedynie wypo-
życzalnia. Nie będzie 
można korzystać z czy-
telni, pokoju zabaw dla 
dzieci, siłowni, a na-
wet nie będzie można 
podejść do regałów z 
książkami. Naszym czy-
telnikom proponujemy 
jednak dogodną formę 
korzystania z naszego 
księgozbioru poprzez 
składanie zamówień 
na konkretne tytuły np. 
telefonicznie, lub przez 
e-mail. Po otrzymaniu 
zgłoszenia, przygotuje-
my książki na umówio-
ną godzinę, wówczas 
czytelnik odbierze swój 
pakiet ze specjalnie 
przygotowanego miej-
sca – jest to stanowi-
sko zlokalizowane przy 
oknie w czytelni. Stąd 
klient będzie mógł ode-
brać książki, zwrócić je, 
lub osobiście przekazać 
jakich tytułów aktualnie 
potrzebuje. W przypad-
ku osób schorowanych, 
dalej świadczymy usłu-
gę dostaw książek na 
telefon. W takich przy-
padkach, sami ją do-
starczymy.

Red.: Zatem Czytelnik 
w najbliższym czasie nie 
będzie mógł wejść do 
budynku biblioteki?

M.B.: Niestety, ze 
względu na obostrzenia 
nie możemy naszych 
mieszkańców dopuścić 
do księgozbioru. Nie 
możemy nikogo nara-
żać na potencjalny kon-
takt, musimy zadbać o 
maksymalne jego ogra-
niczenie. Bezpieczeń-

Biblioteka z ograniczeniami

stwo naszych Klientów 
jest dla nas priorytetem.

Red.: Jeśli zatem mu-
simy maksymalnie ogra-
niczać kontakt, to co 
dzieje się z oddawany-
mi książkami? Czy na tę 
okoliczność również ist-
nieją instrukcje?

M.B.: Każdą książkę 
oddaną przez czytel-
nika, musimy odłożyć 
w magazynie na tzw. 
okres kwarantanny. To 
będzie kilka dni. Dopie-
ro po tym czasie, książka 
może wrócić do obiegu. 
Mogę z całą odpowie-
dzialnością powiedzieć, 
że nasi pracownicy są 
przygotowani do proce-
dur, które zostały wdro-
żone i jednocześnie 
umożliwiły otwarcie bi-
blioteki w Kępicach. Nie 
wszystkie filie biblioteki 
uda nam się otworzyć 
jednocześnie. W Bieso-
wicach wypożyczalnię 
otworzymy za ok. 2 ty-
godnie, po zakończeniu 
wprowadzania systemu 
komputerowego dla ist-
niejącego księgozbioru. 
Wypożyczalnie książek 
działają w Ciecholubiu, 
Darnowie, Barcinie. Na 
chwilę obecną mamy 
jeszcze zamkniętą wy-
pożyczalnię w Osie-
kach.

Red.: Za chwilę minie 
już dwa miesiące od 
kiedy musieliśmy ogra-
niczyć wiele życiowych 
aktywności z powodu 
panującej pandemii. 
Wydaje się, że to szcze-
gólnie trudny okres – dla 
dotychczas – tak bar-
dzo aktywnych działa-
czy kultury jakich mamy 
w gminie Kępice. Czy 
pracownicy biblioteki 
tęsknią za organizacją 
wydarzeń kulturalnych, 
imprez, a przede wszyst-
kim – za ludźmi?

M.B.: Oczywiście, że 
bardzo tęsknimy! Za-
wsze byliśmy bardzo 
aktywni, nasz zespół 
pracowników ma gło-
wy pełne pomysłów, 
co przekładało się na 
wiele realnych inicja-
tyw na terenie naszej 
gminy. Przed pandemią 

„Teraz jest czas, na głębszą refleksję…”

organizowaliśmy wiele 
wydarzeń – od tych w 
plenerze, przez spotka-
nia z ciekawymi ludźmi, 
koncerty, dysponowali-
śmy szeroką ofertą. I na-
gle zostaliśmy oderwani 
od kontaktu z ludźmi. 
Nie umiemy stać w miej-
scu, więc skupiliśmy się 
na innego rodzaju pra-
cy. Dużo wysiłku wło-
żyliśmy w renowację 
filii w Biesowicach, aby 
standardy we wszyst-
kich bibliotekach były 
na podobnym poziomie 
– zatem zajęliśmy się 
wprowadzeniem tam 
księgozbioru on-line, 
przygotowaniem pla-
cyku zabaw dla dzieci, 
przygotowaniem stano-
wisk komputerowych, 
czy wszelkimi koniecz-
nymi pracami inwenta-
ryzacyjnymi w naszych 
placówkach. Inni pra-
cownicy z kolei bardzo 
aktywnie wzięli udział w 
akcji szycia maseczek 
i pomaganiu osobom 
potrzebującym. Tych 
aktywności w ostatnim 
czasie było także dużo, 
z pewnością nie próżno-
waliśmy.

Red.: Co cieka-
we, czasem mogliśmy 
dzięki Wam trochę się 
uśmiechnąć i spróbo-
wać choć na chwilę za-
pomnieć o panujących 
trudnościach. Wasi pra-
cownicy od czasu do 
czasu zamieszczali na 
stronie internetowej w 
mediach społeczno-
ściowych zabawne filmi-
ki ze swoim udziałem…

M.B.: Sytuacja, w któ-
rej się znaleźliśmy była i 
jest poważna ze wzglę-
du na powszechne za-
grożenie zdrowia. Ale 
nie możemy popadać 
w skrajności. Musimy 
zadbać o naszą psychi-
kę i rozpowszechniać 
pozytywne emocje. 
Do życia potrzebny jest 
nam uśmiech i pozytyw-
ne nastawienie. Mamy 
kreatywny zespół, któ-
ry wymyśla wiele ak-
cji i zachęca, aby nasi 
stali czytelnicy, też się 
uśmiechnęli, a przy oka-
zji pokazujemy, że nie 

zapominamy o nich.
Red.: Rozpoczął się 

maj, a to zwykle ozna-
czało początek sezonu 
kulturalnego poza mu-
rami biblioteki. Wiąza-
ło się to z wieloma im-
prezami plenerowymi. 
Czerwiec to także duża 
impreza z okazji Dni Kę-
pic. Dziś, choć nie wie-
my co wydarzy się do 
tego czasu, to pozosta-
je pytanie czy bibliote-
ka przygotowuje się do 
tych wydarzeń?

M.B.: Majówka minęła 
nam w tym roku wyjąt-
kowo smutno. Nie mo-
gliśmy zaproponować 
mieszkańcom oferty po-
dobnej do lat poprzed-
nich. Gdy wróciliśmy 
do pracy 4 maja, wśród 
pracowników zaczęli-
śmy opowiadać, co by-
śmy robili w minionych 
dniach. To takie trudne 
uczucie, kiedy we krwi 
mamy chęć wykona-
nia pewnych działań, 
a nie możemy ich re-
alizować. To już jednak 
za nami, nie wracamy 
do tego. W przypadku 
Dni Kępic, umowy z ar-
tystami podpisywaliśmy 
jeszcze przed okresem 

pandemii, więc teo-
retycznie jesteśmy do 
nich przygotowani. Być 
może będziemy zmu-
szeni do przekładania 
imprez na inne terminy, 
dziś nie jesteśmy w sta-
nie przewidzieć żadnej 
daty, podać żadnych 
konkretów. Czekamy na 
rozwój sytuacji. Mamy 
mnóstwo pomysłów, 
planów. Będziemy sta-
rali się wychodzić w ple-
ner i organizować dla 
naszych mieszkańców 
jakieś spotkania, czy 
niewielkie wydarzenia w 
ograniczonym stopniu, 
przestrzegając wszel-
kich restrykcji.

Red.: Ten okres przy-
niósł ze sobą też wiele 
przemyśleń. Kiedy zosta-
liśmy pozbawieni możli-
wości kontaktu z kulturą, 
teraz tym bardziej do-
ceniliśmy jak jest ważna 
i jak wiele w naszej gmi-
nie się działo. Myślę, że 
teraz wszyscy, jeszcze 
bardziej będziemy do-
ceniać Waszą pracę…

M.B: Mnóstwo tele-
fonów, czy przypadko-
wych spotkań na ulicy, 
potwierdza, jak wiele 
osób tęskni za nami i 

naszą działalnością. 
To bardzo wzrusza, ale 
przede wszystkim cieszy, 
bo pobudza do dalszej 
pracy. Dziś, kiedy cze-
kamy na spotkania z 
mieszkańcami i przygo-
towujemy się do realiza-
cji kolejnych pomysłów, 
mamy chwilę też na to, 
aby docenić każdy ele-
ment. Czasem w natło-
ku pracy, przechodzimy 
między jednym a dru-
gim wydarzeniem, nie 
dostrzegając wszystkich 
ciekawych aspektów, 
niuansów. Teraz jest 
czas na głębszą reflek-
sję i myślę, że wszyscy 
na tym zyskamy, bo do-
cenimy jako społeczeń-
stwo, jak wiele dobra 
mamy wokół siebie.

Red.: Dziękując za roz-
mowę, życzymy całej 
Pani ekipie niesłabną-
cego zapału i nadziei, 
na szybki kontakt z na-
szymi mieszkańcami.

M.B.: Korzystając 
z okazji, serdecznie 
wszystkich pozdrawiam i 
wyjątkowo dosadnie ży-
czę – DO ZOBACZENIA!.

 
g 

Od 4 maja rząd umożliwił otwarcie instytucji kultury, w tym biblio-
tek. Ich funkcjonowanie jednak odbywa się na nowych zasadach, 
aby zminimalizować możliwość rozprzestrzeniania się wirusa. O 
organizacji pracy w nowej sytuacji i planach na najbliższy czas, 
rozmawiamy z Martą Borodziuk, dyrektorem Biblioteki Miasta i Gmi-
ny Kępice.

Zanim książki ponownie 
trafią na półkę i będą 

mogły być wypożycza-
ne, muszą przejść swoistą 

kwarantannę. 
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W trakcie inwentaryzacji. W tej filii księgozbiór liczył ponad 7 tysięcy pozycji.

– Skupiliśmy się także na 
wprowadzeniu całego 
istniejącego tam księgo-
zbioru do systemu kom-
puterowego MAK i tym 
samym, wszystkie nasze 
filie są już w pełni nim ob-
jęte – mówi Marta Boro-
dziuk, dyrektor Biblioteki 
Miasta i Gminy Kępice. 
Okazuje się, że system 
ten nie tylko usprawnia 
pracę bibliotekarzy, ale 
znacznie ułatwia czytel-
nikom korzystanie z kon-
kretnego księgozbioru. 
Wystarczy za pośrednic-
twem strony interneto-
wej www.szukamksiazki.
pl odnaleźć konkretną 
bibliotekę, aby móc swo-
bodnie przeglądać cały 
istniejący księgozbiór. 
– Za pomocą tej wyszu-
kiwarki czytelnik może 
także zarezerwować so-
bie konkretny tytuł, a my 
książkę przygotujemy do 
wypożyczenia i odłoży-
my – podpowiada Ma-
ciej Bednarek z kępickiej 
biblioteki. Dlatego tak 
ważne było, aby bieso-
wicka filia dołączyła do 
systemu, dzięki temu bę-
dzie teraz pełny dostęp 
do księgozbiorów gminy 
Kępice za pomocą ka-
talogów on-line. Żeby 
system poprawnie funk-
cjonował, każda książka 
musi zostać do niego 
odrębnie wprowadzona. 
W Biesowicach księgo-
zbiór liczył ponad 7 tysię-
cy pozycji, które mozol-
nie i skrupulatnie trzeba 
było zarejestrować. – W 
trakcie prowadzonej in-
wentaryzacji, musieliśmy 
część książek zubytko-
wać – to inaczej książki, 
które już się nie nada-
wały do wypożyczenia 
ze względu na ich stan. 
Teraz w przeważającej 
części w biesowickiej 
bibliotece znajdziemy 
nowsze tytuły, które czy-
telnicy bardzo chętnie 
wypożyczają – zauwa-
ża Marta Borodziuk. Po-
twierdza to Agnieszka 
Madejska, która będzie 
teraz nadzorowała tam-
tejszą filię. – Nasi miesz-
kańcy chętnie wypo-
życzają nowości, więc 
staramy się uaktualniać 
w miarę możliwości nasz 
księgozbiór. Teraz są tu 
dostępne książki w bar-

Zmieniło się wiele

dzo dobrym stanie, w 
sposób przystępny zo-
stały wyeksponowane i 
jest do całego naszego 
księgozbioru łatwy i przej-
rzysty dostęp – ocenia 
pani Agnieszka. Dzięki 
zaangażowaniu pra-
cowników biblioteki, filia 
w Biesowicach nabrała 
zupełnie nowego cha-
rakteru. Jest tu znacznie 
więcej przestrzeni, moż-
na swobodnie korzystać 
z szerokiej oferty. To nie 
tylko czytelnia i wypoży-
czalnia, ale także dostęp 
do salki komputerowej, 
gdzie mieszkańcy będą 
mogli skorzystać z inter-
netu, czy drukarki. Nowo-
ścią jest zorganizowanie 
kącika dla maluchów. 
– Oprócz zabawek edu-
kacyjnych i książeczek, 
przygotowaliśmy tak-
że stoliki i krzesełka dla 
dzieci. W najbliższym 
czasie planujemy zaku-
pić także basen z kul-
kami – zdradza Marta 
Borodziuk. Takie miejsca 
dla najmłodszych spraw-

Biesowice już w systemie
dziły się w innych miej-
scach, w Kępicach stały 
się one swoistym hitem. 
W czasie kiedy rodzice 
spędzają czas w czytel-
ni, dzieci są zaopieko-
wane, bezpieczne, a co 
najważniejsze poprzez 
zabawę rozwijają swoje 
umiejętności. Takie wła-
śnie ma być to miejsce. 
Pełne życia, czytelników, 
dzieci i dorosłych, którzy 
wspólnie spędzają czas. 
– Chcemy, aby bibliote-
ka w Biesowicach łączy-
ła pokolenia i dawała 
mieszkańcom wiele sa-
tysfakcji. To nie ma być 
miejsce tylko do wypo-
życzania książki, ale do 
spędzania czasu w faj-
nych warunkach – opo-
wiada Maciej Bednarek.

W tej chwili trwają już 
ostatnie prace porząd-
kowe. W najbliższych 
dniach, drzwi do bibliote-
ki pełnej atrakcji zostaną 
otwarte. 

g 

Agnieszka Madejska z dumą prezentuje biesowicki księgozbiór.

Filia biblioteki w Biesowicach, przeszła w ostatnich tygodniach swoistą metamorfozę. Najistotniejsze prace, które wymagały 
zaangażowania wiele wysiłku i czasu, dotyczyły inwentaryzacji księgozbioru. 

Pracownicy biblioteki wprowadzają skrupulatnie 
wszystkie książki do nowego systemu.
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Kolejny etap prac

Rozpoczął się kolejny etap prac remontowych przy ulicy Słowackiego w Kępicach. 

Dotąd gruntowa dro-
ga, zyska nie tylko na 
funkcjonalności, ale 
także na estetyce. W ra-
mach inwestycji, zosta-
nie wykonana jezdnia 
o nawierzchni bitumicz-
nej o szerokości 5,5 m. 
Po obu stronach jezdni 

powstaną krawężniki, 
a droga zostanie od-
wodniona. Moderniza-
cja obejmie odcinek 
ponad 140 metrów. W 
ramach prac zostanie 
wykonane także nowe 
oświetlenie, dzięki cze-
mu powstanie 13 no-

Ruszyła  
kolejna modernizacja

Szukasz pracy? Weź udział w projekcie

„Idziemy do pracy – z CIS-em aktywniej”
Rozpoczynamy nabór 

uczestników do ostatniej 
tury projektu „Idziemy do 
pracy –z CIS-em aktyw-
niej”. Osoby, które we-
zmą udział w projekcie 
będą brały udział w szko-
leniach z doradcą zawo-
dowym, psychologiem, 
szkoleniach BHP, zdobę-
dą nowe zawody i we-
zmą udział w praktycznej 
nauce zawodu u praco-
dawców. Rekrutacja do 
projektu rozpocznie się 
od czerwca 2020 r. Będą 

ją prowadzili pracowni-
cy Centrum Integracji 
Społecznej w Kępicach. 
–Zapraszamy do udzia-
łu w ostatniej już turze 
projektu – mówi Iwona 
Goplarek, kierownik CIS 
w Kępicach. – Do projek-
tu przyjmiemy 10 osób, 
będą one przez pół roku 
brały udział w zajęciach 
CIS. W poprzednich 
czterech turach projek-
tu wzięło udział prawie 
50 osób. Nasi uczestnicy 
są bardzo zadowoleni z 

zajęć, podnoszą swoje 
kwalifikacje, zdobywają 
nowe uprawnienia, wy-
jeżdżają do kina, na ba-
sen, kręgle, integrują się, 
zawiązują się nowe zna-
jomości i przyjaźnie. 

Uczestnicy otrzymują w 
ramach projektu świad-
czenia integracyjne, 
posiłki, częściowy zwrot 
kosztów dojazdu. Zajęcia 
odbywają się w Centrum 
Integracji Społecznej. 

Osoby zainteresowa-

ne udziałem w projekcie 
proszone są o kontakt z 
pracownikiem socjalnym 
CIS, Katarzyną Anfolec-
ką, Tel. 59 857 63 59. 

Projekt „Idziemy do 
pracy – z CIS-em aktyw-
niej” jest współfinanso-
wany ze środków Eu-
ropejskiego Funduszu 
Społecznego w ramach 
Regionalnego Programu 
Operacyjnego na lata 
2020-2024.

g

wych lamp.  Będzie  tak-
że wykonany chodnik 
i ścieżka rowerowa. W 
przyszłości planuje się 
połączenie tego odcin-
ka z ul. Kochanowskie-
go. Przypomnijmy, że 
pierwszy etap remontu 
ul. Słowackiego został 

już zakończony. Mo-
dernizacja całej ulicy 
dofinansowana jest z 
Funduszu Dróg Samo-
rządowych. W trakcie 
trwania prac budowla-
nych, prosimy o zacho-
wanie szczególnej ostroż-
ności.                                g

W SKRÓCIE

Zakłady fryzjerskie  
i kosmetyczne już czynne

Od 18 maja  ponownie 
rozpoczęły swoją dzia-
łalność zakłady kosme-
tyczne i fryzjerskie. Wpro-
wadzono jednak liczne 
obostrzenia związane z 
rygorem sanitarnym. Co 
na to nasi lokalni przed-
siębiorcy?

- To był trudny okres, na-
sze obroty diametralnie 
spadły. Mam wiele zobo-
wiązań finansowych, w 
spłatach pomogła mi ro-
dzina. Gdyby nie najbliż-
si, byłoby bardzo ciężko 
– mówi Weronika Marty-
na, prowadząca salon 
fryzjerski w Kępicach. - 
Cieszę się na informacje 
o możliwości przyjęcia 
klientów. To dla mnie 
bardzo ważne, że już  
zaczął dzwonić telefon 
i klienci zaczęli się uma-
wiać na usługę – cieszy 
się pani Weronika. Straty 
do odrobienia są spore, 
bo zakład nie funkcjono-
wał blisko dwa miesiące. 
- Nie wiem czy uda się 
odrobić straty, ale cie-
szę się, że możemy wró-
cić do pracy – dodaje. 
Podobne spostrzeżenia 
ma pani Anna Rychter, 
prowadząca zakład 
również w Kępicach. Za-

uważa jednak, że wpro-
wadzone restrykcje, zna-
cząco ograniczą liczbę 
klientów. - Szacuję, że 
będę mogła przyjąć 
połowę klientów – mówi 
pani Anna. - Najważniej-
sze, że znowu możemy 
przyjmować klientów, 
a do obowiązujących 
obostrzeń z pewnością 
się dostosujemy – mówi 
właścicielka. - Będziemy 
świadczyć usługi w ręka-
wiczkach, przyłbicach, 
maseczkach. Żałuję, że 
jak dotąd nie zadbam 
o swoje klientki choćby 
częstując herbatą czy 
kawą – ubolewa pani 
Anna. Dla lokalnych 
przedsiębiorców przy-
wracane możliwości 
świadczenia usług jest 
na wagę złota. Ale nie 
tylko dla nich. - Po takim 
długim czasie oczekuję 
wizyty u fryzjera z utęsk-
nieniem – mówi jeden 
z mieszkańców Kępic. 
- Cieszę się, że wreszcie 
będzie okazja o siebie 
zadbać. Teraz, jeszcze 
bardziej doceniliśmy 
usługi fryzjersko – kosme-
tyczne – mówi mieszkan-
ka Kępic.
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Poszukujemy wandali 
Na przełomie kwiet-

nia i maja, na kępickim 
cmentarzu doszło do 
dwóch podpaleń kon-
tenerów na odpady. 
Bezmyślne zachowanie 
wandali, doprowadziło 
do kolejnych strat. Konte-
nery Gmina Kępice pozy-
skała z dofinansowania, 
obecnie takich progra-
mów już nie ma. - Każde 
zniszczenie gminnego 
mienia obciąża budżet 
gminy i tak właśnie bę-
dzie tym razem – mówi 
Magdalena Majewska, 
burmistrz Kępic. - Za 
bezmyślne zachowanie 
wandali zapłacą wszy-
scy mieszkańcy – doda-
je. Niestety, musimy mieć 
na uwadze, że takie sy-
tuacje mogą 
wkrótce spo-
w o d o w a ć 
wzrost kosz-
tów utrzyma-
nia systemu 
gospodaro-
wania od-
padami, a 
w efekcie 
mogą zostać 
zwiększone 
stawki za 

odbiór i utylizację odpa-
dów. Dlatego potępia-
jąc takie nieuzasadnione 
przejawy agresji i niszcze-
nia mienia, apelujemy 
o pomoc w znalezieniu 
sprawców. Oczywiście, 
sprawę zgłosiliśmy policji, 
tym niemniej wyznacza-
my nagrodę za pomoc 
w ustaleniu wandali. 
Wszystkie osoby, które 
są nam w stanie pomóc, 
prosimy o kontakt tele-
foniczny lub meilowy, 
zapewniamy anonimo-
wość. Nagrodą za prze-
kazanie wiarygodnych 
informacji, będzie dwu-
dniowy pobyt dla dwóch 
osób w Ośrodku Wypo-
czynkowym „Sobótka”.                       
            g 

Rozpoczął się kolejny etap prac modernizacyjnych przy ul. Słowackiego w Kępicach.


